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’estat té un munt de possibilitats
per enfonsar un polític, un em-
presari, un sindicalista o un ciu-
tadà qualsevol. Però la seva mis-

sió hauria de ser molt diferent: caldria que
garantís les llibertats individuals i que no le-
sionés, amb pràctiques basades en la co-
rrupció, els individus. Això no ha succeït
aquests darrers temps a l’estat espanyol. El
Ministeri de l’Interior s’ha dedicat a escam-
par merda a tort i a dret. I el seu responsable
era Jorge Fernández Díaz, de llarga trajec-
tòria política com a diputat per Barcelona.

El jutge de l’Audiència Nacional Manuel
García-Castellón l’ha imputat en el cas Kit-
chen. L’acusa de tenir una participació di-
recta en una trama parapolicial entre els
anys 2013-14 per tal de robar a Luis Bárce-
nas documents molt comprometedors so-
bre la caixa B del Partit Popular.

Tot fa pensar que aquest professional de
la política va protagonitzar la feina bruta.
Fins ara es desconeixia el seu grau d’impli-
cació, però un subordinat se n’ha anat de la
llengua. Fernández Díaz milità a la UCD,
CDS, AP i finalment al PP on fou la mà dreta

de Mariano Rajoy. El va seguir pràctica-
ment per tots els ministeris fins que amb
l’arribada del gallec a La Moncloa el situà a
Interior com a premi a la constància i a la fi-
delitat. Allí emprà tots els ressorts de les cla-
vegueres de l’estat per tal de servir-se del
comissari Villarejo i enfonsar tots aquells
que li feien nosa, els tenia mania o conside-
rava enemics polítics.

Mig any abans de les eleccions munici-
pals del 2015 filtraven al diari El Mundo que
Xavier Trias gaudia d’un compte a Suïssa
amb 12,9 milions d’euros. Era fals, però l’ob-
jectiu aconseguit i Trias perdé contra tot
pronòstic les eleccions a Barcelona. El ma-
teix Fernández Díaz s’havia reunit al seu
despatx amb el cap de l’oficina antifrau de
Catalunya, Daniel de Alfonso, per tal de
consensuar l’estratègia contra Trias. Van te-
nir la cara dura fins i tot de publicitar el nú-
mero de compte del banc suís UBS que se-
gons Interior pertanyia a l’alcalde. Malgrat
el comunicat del banc que negava el comp-
te corrent i Trias com a client, l’acusació va
córrer com la pólvora i el mal fou irrepara-
ble per a un home honest i servidor públic

com Xavier Trias. Aquest és un cas feafent
de la mala bava del ministre que va actuar
també contra Artur Mas, Ignacio Gonzá-
lez, la família Pujol o Pablo Iglesias, no-
més per posar uns exemples.

El pla no oferia dubtes. Una mentida es
convertia en realitat en qüestió d’hores si
era necessari. Diaris i publicacions digitals
s’encarregaven de divulgar les falsedats
sense cap mena de rigor periodístic ni de
prova contrastada. Comissaris i policies de
la vella guàrdia rància i casposa certificaven
com a cert tot allò que era totalment fals. I
Villarejo sempre com a braç executor que,
tot pensant que algun dia podria tenir pro-
blemes, gravava totes les converses. I comp-
te perquè aquest home sense escrúpols
també havia treballat per al PSOE. 

Ara caldrà saber si l’exministre de missa
diària i supernumerari de l’Opus Dei obeïa
ordres o treballava pel seu compte. El seu
número dos del ministeri, Francisco Martí-
nez, vol morir matant. No està disposat a
assumir totes les responsabilitats de l’ano-
menada policia patriòtica. Ara veurem què
fa Jorge Fernández i si és capaç de dir la ve-
ritat. La gran incògnita és Mariano Rajoy,
que com a bon gallec passava per allà, però
no sabia res ni de la caixa B del PP, ni dels
sobresous que es repartien els dirigents po-
pulars, ni dels papers de Bárcenas, ni de
l’espionatge i les mentides, ni de les clave-
gueres de l’estat amb un polític al capda-
vant que acabarà la seva vida política com
un apestat al seu partit i sense honor i mo-
ral davant la ciutadania espanyola. Tant de
bo que ben aviat Fernández Díaz es confes-
si de totes aquestes malifetes.
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eneralment, a banda de les mi-
llors i més excèntriques can-
tants d’òpera, es consideren «di-
ves» les millors intèrprets del

jazz, com ara Ella Fitzgerald, Billie Holi-
day, Nina Simone, Sarah Vaughan i un
llarg etcètera. A Roses, però, ha «regnat» du-
rant dècades una «diva» que mai no ha
obert la boca davant d’un micròfon. Es deia
Silvia Breuer i era alemanya, alemanya de
Colònia, una ciutat vora aigües, banyada
pel riu Rin i probablement la més medite-
rrània del nord d’Europa. Va arribar a la ba-
dia l’any 1969 de la mà del seu home, un
bussejador entusiasmat que sabia més de
treure àmfores del fons del mar que d’om-
plir les gerres dels seus clients al Barbaros-
sa, que tots dos van «fundar» l’any 1970. Tot

i així, el petit local al costat de la plaça Sant
Pere es va convertir en un veritable «tem-
ple» d’un estil de música que uns quants
autèntics artistes americans es van «inven-
tar» al voltant del canvi de Segle avantpas-
sat i que la Silvia coneixia com pocs –des del
New Orleans o Dixieland Jazz, passant pel
Bebop fins a la Jazz-Fusió dels anys 60. Allà
era habitual veure l’elit del jazz català –des
d’en Tete Montoliu, o en Francesc Burrull
fins a l’irrepetible Lucky Guri, que es va
acabar convertint en quelcom així com el
«pianista oficial» de Catalunya.

La Silvia era capdavantera en molts sen-
tits. Feminista fins al moll de l’os, no dubta-
va ni un instant a fer fora del seu bar qual-
sevol imbècil que, per exemple, es mostrés
massa insistent a l’hora d’intentar lligar

amb una noia. I era una alemanya catala-
nista des de molt abans que el president
Mas decidís que la independència era
l’única sortida i la que desitjava la majoria
del seu poble. Era una dona amb molt ca-
ràcter i si estava immersa en una conversa
o fent de confident de barra des del darrere
del seu taulell, els clients ja podíem anar es-
perant que ens servís la propera cervesa. I
si protestàvem, ens engegava a «dides» sen-
se cap mirament, ni consideració. Però
també era una gran amiga dels seus amics.
Un dia, el «seu» Valentí Grau («Terrassenc
de l’any 95» gràcies als seus mèrits com a
promotor del jazz i del Festival de Terrassa),
li va presentar a en Juli Soler, aleshores
maitre del Restaurant Reno de Barcelona i
un incondicional d’aquesta música. Moltes
vegades s’hi quedava a dormir als sofàs del
Barbarossa, perquè era massa tard per tor-
nar a Barcelona. Fins que la Silvia el va por-
tar al Restaurant dels seus amics Marketta i
Hans Schilling a Cala Montjoi (El Bulli), on
es va enamorar de la nostre terra. I la resta
és història, una història que coneixem tots i
que en Juli ens va explicar un dia de febrer
del 2007 en una conferència (patrocinada,
per cert, per aquest Diari) al Celler de Ca
l’Espelt. Ara, en Ferran Adrià els haurà de
cuidar allà on siguin –perquè al cel no hi
volia anar cap dels dos!

G

EN LA MORT D’UNA
GRAN DIVA DEL JAZZ

Thomas Spieker

ra que sabem que en Lluís
Llach pertanyia als Cruzados
de Cristo Rey, s’entén aquest

posat perpetu que fa que el meu pare el
conegui com «el ploraner de Verges». 

– Mira, ara passarem pel poble del
ploraner de Verges –em diu així que
ens acostem al pont sobre el riu Ter. 

Un dia haig d’explicar al meu pare
que si en Lluïset parla sempre com si
estigués a punt d’arrencar un torrent
de sanglots, llàgrimes i mocs, és per-
què ningú li va entendre mai les can-
çons. Que si volia arrencar l’estaca era
per trencar-la a l’esquena dels desafec-
tes al règim, que les campanades a
morts eren en memòria dels caiguts
per Déu i per Espanya, que la gallineta
era en realitat l’àguila de la bandera, i
que el viatge a Ítaca simbolitzava el tra-
jecte que estava disposat a fer ell per
dissimular el seu passat i convertir-se,
ale-hop, en llacista de tota la vida.

Que un s’esforci a deixar clar el seu
pensament en la seva obra i que els se-
guidors l’entenguin al revés, convertint
un Cruzado de Cristo Rey en símbol del
catalanisme, és realment per plorar. En
Llach ha tingut sempre a dins aquesta
pena, fins que un bon dia va decidir
acceptar el seu destí i viure del perso-
natge en què s’havia convertit. Va ser
en aquesta època que va compondre
El jorn dels miserables.

El jornal ha sigut profitós. Gràcies al
malentès, de cantant ja caduc que vivia
del passat, va reconvertir-se en diputat
i paladí de la republiqueta, fins al punt
que si aquesta hagués deixat en algun
moment de pertànyer al món oníric,
s’hauria creat un Ministeri de Llàgri-
mes, Gemecs i Amargors, només per a
ell. Entrar al seu despatx per sentir de
boca del ministre Llach el to de Tieta
Solterona Trista Perquè Ha Perdut Un
Dels Seus Gatets, hauria sigut una de
les atraccions de la republiqueta.

No ha pogut ser, ni podrà ser mai,
però hi ha altres formes de remunera-
ció. Una és dedicar-li espai a TV3 cada
cop que perpetra una nova –diuen
que– novel·la, sense ni tan sols avisar
que el reportatge pot afectar la sensibi-
litat dels espectadors culturalment for-
mats, o almenys incloure la notícia en
l’apartat «Pandèmia mundial». L’últi-
ma ha sigut regalar-li la Medalla d’Or
de la Generalitat, cosa que li provocarà
més plorera, perquè la que voldria ell
és la Medalla de la Vieja Guardia.

A

EL PLORANER
DE VERGES

Albert Soler
PERIODISTA

albertsoler1@hotmail.com

CUJEDA
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Encara que el bon temps dels
caps de setmana de setembre ha
fet que a Roses s’hi hagin vist visi-
tants, la realitat és que aquesta po-
blació costanera ha rebut un cop
fort aquest estiu. L’ocupació en els
establiments hotelers de la vila ha
caigut un 40% respecte a les dades
de l’any passat. Enguany no s’han
obert tots els hotels, un exemple
són els de la cadena Prestige, fet
que ha provocat un descens de la
disponibilitat d’habitacions, si-
tuant-se en un 73,35% de les to-
tals.  Amb aquestes dades, l’ocu-
pació turística d’aquest estiu en
hotels a Roses ha sigut del 50,72%
i en càmpings de la població del
29,1%. L’estiu passat, amb el 100%
d’habitacions disponibles, l’ocu-
pació va ser del 90,09% i el 78,95%
d’hotels i càmpings, respectiva-
ment.

Unes dades que, per a l’alcal-
dessa, Montse Mindan, «ratifi-
quen el que han dit els empresa-
ris». La setmana passada, Jordi
Cusí, dels hotels Risech i Rambla
Mar, explicava que el mes d’agost
l’ocupació s’ha situat entre el 50 i
60%, i Joaquim Garcia, del càm-
ping Jonca Mar, qualificava la
temporada com a «horrorosa»,
amb unes dades  que s’han mogut
al voltant del 20% d’ocupació du-
rant el mes d’agost.

Mindan reconeix que «ha sigut
un estiu d’ocupació molt baixa» i
que «alguns establiments ja han
tancat, i altres no crec que aguan-
tin fins al mes d’octubre». La pro-
blemàtica, però, és que «les con-
tractacions de personal als hotels
han sigut per pocs mesos. Ara de-
pendrà del temps que l’Estat allar-
gui la possibilitat de cobrar els
ERTO».

Menys consultes
L’Oficina de Turisme també ha no-
tat una àmplia davallada de les de-
mandes d’informació dels turistes
i visitants. De les 21.509 consultes
fetes l’estiu de l’any 2019, el nom-
bre ha baixat un 62%, situant-se a
les 8.126. Mentre que l’any passat
predominaven les consultes d’in-
formació de turistes francesos
(63%) i els nacionals només arri-
baven al 25% (catalans, 14%, i resta
de l’estat, 12%), aquest estiu un
54% han sigut de turisme nacional
(un 46% han sigut de catalans i 8%
de la resta de l’estat espanyol), i un

42% de francesos. 
Unes dades que, per a Mindan

«són molt clarificadores» i que
avalen les campanyes de promo-
ció turístiques dirigides al turista
nacional. L’alcaldessa ha insistit en
reiterades ocasions en la necessi-
tat de desestacionalitzar el turis-
me. Ara, però, aquesta voluntat ha
quedat aparcada. «No hi ha cap
activitat forta per a la tardor, hem
anul·lat el Carnaval i a la Ruta de
les Tapes s’ha arribat a un consens
amb els restauradors perquè no
podíem preveure l’aforament dels
locals. Hem passat una primavera
anul·lada, un estiu que alguns han
pogut salvar els mobles, i tindrem
una tardor que intentarem tirar
endavant tot allò que puguem».

Un panorama complicat i que
«igual que el mes de març, estem
gestionant la incertesa, ningú pot

augurar què podrem fer i què no».
Per a Mindan, «la base turística

del nostre municipi és forta i cal
conservar-la, és un turisme de
platja, cultural i d’activitats», i per
això darrerament «hem diversifi-
cat els productes turístics i els ofe-
rim pràcticament tots». Això,
però, no evita que quan hi ha un
problema amb el turisme, «l’eco-
nomia local pateixi». Més enllà
que la pandèmia hagi posat sobre
la taula el debat en relació amb el
plantejament general del turisme,
a Roses «hem d’entendre que cal
buscar altres oportunitats i diver-
sificar l’economia local». L’alcal-
dessa recorda que «ja fa temps
que estem dient que cal buscar al-
ternatives», encara que «hem de
continuar creient en el turisme,
perquè és una de les fortaleses de
Roses».

SÒNIA DUÑACH ROSES

Estiu de caiguda lliure de l’ocupació 
dels establiments hotelers i càmpings
La majoria de les demandes d’informació a l’Oficina de Turisme han sigut de turistes nacionals

SANTI COLL

Una imatge de l’ambient turístic d’aquest estiu a la població costanera.

El Mercat municipal de Roses
ha engegat una campanya amb
motiu de la Setmana Internacio-
nal dels Mercats, juntament amb
l’Ajuntament de Roses i la Dipu-
tació de Girona. Es tracta de l’ac-
ció #Estimaelteumercat, on el
client del mercat s’endú una bossa
del mercat reutilitzable.

La campanya es va iniciar el di-
vendres 18 de setembre i s’allar-
garà fins al dia 27, o fins a exhaurir
existències. Els clients poden de-
manar una butlleta a qualsevol de
les parades adherides a la cam-
panya i  fer tres compres a dife-
rents parades, les quals segellaran
la butlleta. Un cop obtinguin els
tres segells, podran bescanviar la
butlleta per una bossa
reutilitzable. 

S.D. ROSES

La Setmana
Internacional dels
Mercats se celebra
regalant bosses
reutilitzables

L’alcaldessa defensa que
«hem d’entendre que cal
buscar altres oportunitats i
diversificar l’economia local»

Mohamed El Amrani ha sigut
identificat com un dels 120 líders
del futur dels països de parla his-
pana i portuguesa,  i com un dels
10 joves més influents d’Espanya,
segons l’Agència Llorente y Cuen-
ca (LLYC), una firma global de co-
municació.  L’agència LLYC i l’em-
presa Trivu han realitzat un estudi
sobre 12 països de parla hispana i
portuguesa per identificar els 120
joves nascuts després del 1990 que
es consideren, segons la seva defi-
nició, líders transformacionals, és
a dir,  aquell que compta amb un
propòsit, de naturalesa mobilitza-
dora i amb capacitat d’influència.

S.D. ROSES

Mohamed 
El Amrani és un
dels 10 joves més
influents d’Espanya

 La nova plaça del carrer de la Llotja va agafant forma. La superfície, d’uns
2.400 metres, inclou una zona d’ús públic, nou enllumenat i mobiliari urbà. Les
obres van començar el mes de gener passat i, malgrat la parada pel confina-
ment, sembla que aviat es podrà gaudir d’aquest nou espai.

OBRES La nova plaça de la llotja gairebé a punt

SANTI COLL

El CAR Jove de Roses adapta la
seva programació a la situació ac-
tual. Verònica Medina, regidora
de Joventut, recorda que «ja vam
haver d’aturar les activitats de pri-
mavera, i ara hem de tirar-les en-
davant per tenir cura dels joves,
aplicant totes les mesures higiè-
niques i sanitaris».

Les propostes d’aquesta tem-
porada són molt variades, i cada

vegada més s’afegeixen activitats
i cursos d’una durada més reduï-
da. Enguany, com a novetat, «hem
fet una gran aposta per una pro-
gramació exclusiva per a joves de
18 a 29 anys». A més, els adoles-
cents continuaran gaudint de les
activitats habituals, i se sumen al-
tres molt més innovadores, com
la creació de vídeo. 

El CAR també inclou serveis
com el d’Informació Juvenil, el
Servei d’Atenció a l’Adolescència
i el Servei de Treball Jove, i es dis-
posen d’espais que conviden a la
reflexió i a l’activisme dels i les jo-
ves.  Totes les activitats que ofereix
el CAR treballen aspectes com la
cohesió social, el feminisme, la

perspectiva de gènere, la perspec-
tiva intercultural, la salut sexual,
l’educació emocional i la salut
mental, la diversitat, antiracista,
el medi ambient i la sostenibili-
tat.«Continuem treballant la mi-
rada feminista i la participació, re-
collint les activitats consensuades
amb els joves i donant una respos-
ta a les seves demandes».

Totes les activitats i els serveis
són gratuïts amb la voluntat de ga-
rantir la igualtat d’oportunitats, ja
que «ha de poder-hi accedir qual-
sevol jove que vulgui».

Les preinscripcions estan ober-
tes i  es realitzen a través del correu
electrònic de joventut i també de
forma presencial en el CAR Jove.  

S.D. ROSES

El CAR Jove proposa noves
activitats per a joves fins a 29 anys
Als cursos i tallers
habituals s’hi sumen 
altres més innovadors 
com la creació de vídeo
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CALMA
Catalunya. Teatre gestual. 75 minuts.

Direcció i interpretació: Guillem Albà.

Creació: Alícia Serrat, Marc Angelet, An-

dreu Martínez, Guillem Albà. Música: Pep

Pascual. Gest i Titelles: Andreu Martínez.

Moviment: Ariadna Peya. Dramatúrgia:

Alícia Serrat i Marc Angelet. Calma es va

representar el 17 de setembre a la Sala la

Cate de Figueres 

E l públic figuerenc és sobra-
dament coneixedor del ta-
lent, l’empatia i el poder de

seducció escènica de Guillem
Albà com a mestre de cerimònies
de les inoblidables gales inaugu-
rals del Festival Còmic dels anys
2017 i 2019, juntament amb l’Or-
questra Marabunta al Teatre Mu-
nicipal El Jardí.

Un any i escaig després, i amb
l’obligat ajornament a causa del
confinament per la Covid-19, el
polifacètic artista vilanoví ha tor-
nat a Figueres en el marc del Cò-
mic, aquest cop en format de one-
man-show, per presentar-nos
Calma! Un magnífic espectacle
per a tota mena de públics amb el
que ens explica quelcom tan quo-
tidià i, malauradament tan assu-
mit, com el fet del «no parar». Un
modus vivendi que ja hem nor-
malitzat del tot: el de les presses
permanents, el de la tecnologia
alienant, el de les agendes plenes
a vessar i el de l’estrès amb el qual
convivim subjugats. 

En Guillem Albà no és només
un excel·lent i versàtil clown que
fa gairebé de tot: ombres xineses,
titelles (li ve de família), gest, can-
ta, balla, fa màgia, toca la mando-
lina... i somnia. I és que entremig
d’aquest caos perfectament orga-
nitzat, i a estones improvisat, ens
regala un interludi oníric inobli-
dable amb alguns dels moments

de poesia visual més bonics vistos
darrerament, així com detalls co-
reogràfics amb reminiscències a
espectacles memorables com els
Voyageurs immobiles de l’artista
Philippe Genty o a Vaderdels Pee-
ping Tom (amb les tres edats de
l’home). 

No podien faltar les dosis d’hu-
mor surrealista i esbojarrat marca
de la casa, arribant al seu clímax
absolut amb un delirant i frenètic
invent multitasca, digne del pro-
fessor Franz de Copenhage, creat
per facilitar la vida diària als més
atrafegats. Sens dubte, un altre
dels grans moments del muntat-
ge.

Guillem Albà fa bandera, i no
només en sentit figurat, d’un mis-
satge optimista, vitalista i catàrtic,
i al final de la funció, converteix la
que abans de la pandèmia era una
abraçada d’agraïment recíproc
amb el públic, en una afectuosa
salutació (amb mascareta) amb
tots els espectadors a la porta del
teatre. 

El polifacètic artista Guillem Albà va obrir el Festival Còmic de Figueres, a la Sala La Cate,
una representació carregada d’emoció, ja que era la primera que feia l’artista en sis mesos

CRÍTICA TEATRE

XAVIER CAIRÓ

TIME SPEED!

Agraïment i felicitat. Això és el
que expressava l’artista Guillem
Albà dijous passat després de re-
presentar Calma a la Sala La Cate
de Figueres i obrir així la versió
adaptada del Festival Còmic. Era,
va dir al públic, la seva primera ac-
tuació després d’una aturada obli-
gada de sis mesos. Aquest respirar
literalment és el que tots els mun-
tatges del Festival van transmetre,
un festival reduït i resistent que, en
paraules dels seus organitzadors,
ha estat fantàstic però que han vol-
gut viure sense fer escarafalls i
«amb tot el respecte» envers
aquells que han estat patint la
pandèmia i els seus efectes.

«Ha estat un gran esforç per part
nostre, de l’Ajuntament i la Regi-
doria de Cultura; hem treballat
molt humanament i és un orgull
de ciutat perquè hem fet pi nya, ha
tractat d’un aprenentatge col·lec-
tiu», comentava Xavier Pi, aquest
dilluns, fent balanç d’una edició
que, sens dubte, ha estat molt
complicada. Ell reconeixia que la
resposta del públic, la majoria del
qual va ser fidel mantenint les en-
trades des del març, ha estat ex-
cepcional: «La gent s’ha compor-
tat molt bé i s’ha sentit segura». Els
organitzadors, doncs, van garantir
que així fos. Per aquest motiu es va
prescindir dels artistes internacio-
nals i dels espectacles de carrer
molt multitudinaris, ja que els era

més complicat i costós fer-ho.
El Festival s’ha centrat en els

«millors còmics del país». Tots van
ser capaços d’omplir les platees

adaptades a la Covid-19 -en mol-
tes es va veure gent molt jove- i des
d’allà van saber transmetre un
missatge d’optimisme i respecte. 

CRISTINA VILÀ BARTIS FIGUERES

El Festival Còmic culmina
amb èxit una edició diferent
Els organitzadors es mostren satisfets i remarquen el treball en equip

JORDI RIBOT/FESTIVAL CÒMIC

Quim Masferrer amb una imatge de la platea d’El Jardí.

JORDI RIBOT/FESTIVAL CÒMIC

Els artistes d’El Soterrani.

Com molts altres equipaments
culturals, el Teatre El Jardí de Fi-
gueres intenta recuperar la nor-
malitat. De fet, obrirà les portes a
les arts escèniques aquest dissab-
te, a les 9 del vespre, i diumenge,
a les 6 de la tarda, després de sis
mesos d’aturada. Ho farà recupe-
rant dos espectacles de la tempo-
rada de primavera que es van pos-
posar a causa de l’estat d’alarma.
Són Miedo, d’Albert Pla, i La dona
del , amb Mercè Sampietro

com a cap de cartell. Per tots dos
encara resten algunes entrades.
Cal dir que el Teatre compleix la
normativa preservant les distàn-
cies entre espectadors.

Calma, del polifacètic cantau-
tor Albert Pla, és una barreja de re-
cital teatralitzat, concert i tecno-
logia d’avantguarda per crear un
espectacle multimèdia de poètica
sorprenent al voltant de les pors
compartides. Per la seva part, La
dona del  és una comèdia tea-
tral dirigida per Pere Riera qui
també n’és l’autor. Sampietro està
acompanyada a l’escena per Àn-
gels Gonyalons, Jordi Banacolo-
cha, Rosa Vila i Pep Planas. Tots
ells evoquen allò que va simbolit-
zar per tota una generació el mític
Seat 600.

REDACCIÓ FIGUERES

El Jardí reprèn l’activitat
amb «Miedo» d’Albert 
Pla i «La dona del 600» 
Els dos espectacles, que
es fan dissabte i diumenge,
van ser posposats a causa
de l’estat d’alarma

EMPORDÀ

Una escena de l’obra teatral La dona del 600.

CITES CULTURALS
EMPORDÀ

PONTÓS
Judith Neddermann,
actua a El Convent 
Lloc: El Convent de Pontós. 

Dia: Divendres 25, a les 21 hores.

Preu: 12 euros.

■ La cantant i compositora Judit

Neddermann actua aquest diven-

dres a El Convent de Pontós, un

espai gestionat pel MutteCultural.

La proposta musical forma part del

cicle de concerts La Fresca del Con-

vent, música en directe a càrrec

d’artistes de gran renom, principal-

ment dins el panorama nacional. En

el cas de Neddermann, la seva tra-

jectòria és prou dilatada i diversa i

ha compartit escenari amb múlti-

ples artistes com Serrat, l’OBC o

Txarango. Els beneficis de les entra-

des del concert es destinen a sub-

vencionar el projecte. REDACCIÓ

EMPORDÀ

ROSES
El «Locus Amoenus»
de Robin Townsend 
Lloc: A la rotonda del port espor-

tiu de Roses.

Dia: Dissabte 26, a les 11 hores. 

■ El fotògraf Robin Townsend Pi-Su -

nyer ha estat convidat, aquest dis-

sabte 26 de setembre, a ser el

protagonista de la nova visita co-

mentada Locus Amoenus que pro-

grama des de fa uns anys

l’Ajuntament de Roses. Es tracta

d’una visita per espais vinculats al

fotògraf, que tenen alguna cosa a

veure amb ell, amb les seves vivèn-

cies personals o memòria familiar.

El punt de trobada serà la rotonda

del port esportiu i s’arribarà fins al

Far de Roses. Tothom qui estigui in-

teressat cal que s’inscrigui prèvia-

ment. REDACCIÓ
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L’Ajuntament de Vilajuïga i el
Departament d’Educació de la
Generalitat han arribat a un acord
per tal que uns estudis de l’Institut
Illa de Rodes de Roses es puguin
impartir en aquest municipi veí.
És, en concret, el Cicle Formatiu de
Grau Superior de  Tècnic Superior
en Ensenyament i Animació So-
cioesportiva. Des d’aquest mateix
dimarts, 22 de setembre, les clas-
ses teòriques i pràctiques del cicle
es fan a Vilajuïga.

L’oferiment als centres educa-
tius d’espais municipals addicio-
nals és una de les  mesures previs-
tes, en la represa d’aquest curs atí-
pic, per garantir la seguretat de
l’alumnat i del professorat  davant
del risc de contagi de la Covid-19.

Vilajuïga, en aquest sentit, ofe-
reix a l’Illa de Rodes el pavelló po-
liesportiu, per a les classes pràcti-
ques del cicle, i el centre cívic, per
a les sessions teòriques. El curs
s’imparteix a 55 estudiants en ho-
rari de matins i fins al migdia, una
franja molt adequada  per donar
ús als dos equipaments de Vilajuï-

ga en unes hores en què no es fa
cap activitat. L’alcalde, Xavier Llo-
rente, ha explicat com n’és d’im-
portant per a Vilajuïga poder pro-
porcionar espais a uns estudis
post obligatoris de la comarca i, al-

hora, donar l’oportunitat de rendi-
bilitzar dos equipaments del poble
en unes hores del dia en les quals
no es feia res.  També  ha dit que
aquest cicle formatiu «està en sin-
tonia amb un dels pilars de la pro-

moció econòmica i turística de Vi-
lajuïga, en l’aposta per a un turis-
me esportiu, de lleure i de natura».
Xavier Llorente afirma, a més, que
l’alumnat pot practicar el sende-
risme, el muntanyisme i altres ac-
tivitats esportives aprofitant l’en-
torn natural del municipi.

L’alcalde s’ha volgut referir, al-
hora, al fet que l’arribada d’aquests
estudis també pot generar benefi-
cis en l’economia local: «Si féssim
una anàlisi DAFO del municipi de
Vilajuïga, una de les debilitats que
tenim és l’elevada pressió fiscal
amb un IBI alt, mentre que, entre
les fortaleses, hi ha el gran nombre
d’equipaments municipals que te-
nim, amb una gran zona esportiva
on hi ha un camp de futbol gran
amb gespa, un camp de futbol 7,
un pavelló... Davant d’això, el nos-
tre objectiu és reduir despeses i
augmentar ingressos tot dinamit-
zant el poble per donar-li vida.
Aquests estudis són una oportuni-
tat, ja que segur que augmenta el
consum en bars, botigues, cafete-
ries... en aquest moment tan com-
plicat per la pandèmia».

MAIRENA RIVAS VILAJUÏGA

El cicle formatiu de grau superior de
l’Illa de Rodes s’imparteix a Vilajuïga
Des d’aquest mateix dimarts, les classes teòriques i pràctiques es fan al pavelló i al centre cívic

AJUNTAMENT DE VILAJUÏGA

Vilajuïga ha ofert el pavelló a l’Illa de Rodes per a les classes pràctiques.

El Consell Comarcal de l’Alt Em-
pordà reprèn, aquest setembre, el
Punt d’Informació Energètica.
Aquesta segona edició del projec-
te porta aquest espai de divulga-
ció i conscienciació en l’estalvi
energètic a disset municipis de la
comarca. Les activitats més im-
mediates són: el 24 de setembre
es farà una xerrada, a Vilaür, sobre
el vehicle elèctric i les possibilitats
i els dubtes que planteja; l’ende-
mà, el Port de la Selva acull la ma-
teixa xerrada i Sant Climent Ses-
cebes n’ofereix una sobre la mo-
bilitat compartida, on s’explicaran
els avantatges mediambientals i
l’estalvi econòmic que suposa.
Aquestes activitats es repetiran en
altres poblacions durant el mes de
novembre. Totes les activitats pro-
gramades s’han adequat als pro-
tocols per evitar la propagació de
la Covid-19.

REDACCIÓ VILAÜR

El Punt
d’Informació
Energètica reprèn
l’activitat amb
noves xerrades

L’alcaldessa de Vilanant, Anna
Palet, ha expressat el seu malestar
a través de les xarxes socials a con-
seqüència de les accions incívi-
ques i la brutícia en l’entorn urbà
que deterioren la imatge del mu-
nicipi. En un missatge molt direc-
te i contundent, Anna Palet dema-
na el suport dels ciutadans per po-
der actuar contra els infractors i
poder acabar amb els comporta-
ments incívics.

REDACCIÓ VILANANT

VILANANT

L’alcaldessa demana
ajut contra l’incivisme

º
El Departament d’Educació de

la Generalitat ha fet pública la
dar rera actualització de les inci-
dències per Covid-19 als centres
educatius de Catalunya aquest
dilluns, 21 de setembre, i, pel que
fa a l’Alt Empordà, hi figuren set
grups d’alumnes confinats de
cinc centres educatius, tres de Fi-
gueres, un de Vilafant i un de Pau. 

En complir-se la primera set-
mana del curs 2020-2021, els cen-
tres que es troben en aquesta si-
tuació són l’Institut Olivar Gran
de Figueres, amb dos grups; l’Es-
cola Amistat de Figueres, amb

dos grups; l’Institut Alexandre
Deulofeu de Figueres, amb un
grup; l’Escola Les Mèlies de Vila-
fant, amb un grup, i l’Escola de
Pau, amb un grup. 

La resta de centres educatius
de l’Alt Empordà tenen, el 21 de
setembre, la totalitat dels seus
grups en funcionament. Pel que
fa a l’abast de tot el territori català,
hi ha 303 grups confinats en 218
centres educatius. 

Llars d’infants, escoles i insti-
tuts compleixen amb els estrictes
protocols de prevenció i segure-
tat per evitar que es produeixin
contagis.

REDACCIÓ FIGUERES

Dos instituts i tres escoles
tenen grups d’alumnes
confinats per Covid-19

 El 65% de l’Alt Empordà tindrà coberta la fibra òptica de la Generalitat
aquest any. Així ho va dir el conseller de Polítiques Digitals i Administració Pú-
blica, Jordi Puigneró, en la seva visita a la comarca. El projecte del tram Roses-
Port de la Selva-Cadaqués-Llançà suposa una inversió d’1.900.000 euros.

Fibra òptica Desplegament a l’Empordà litoral

EMPORDÀ
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El diumenge, 20 de setembre,
ha arribat al port de Blanes l’ex-
pedició d’Ocean Cats, un grup de
remadors que dos dies abans ha-
via sortit de Portbou en una em-
barcació ecològica i sostenible. Al
llarg de la seva travessa, el grup
de remers que va impulsar la bar-
ca va anar recollint mostres d’ai-
gua que contenien partícules de
microplàstics.

El pas següent consisteix a uti-
litzar aquestes mostres per ana-
litzar-les en els laboratoris de la
Universitat de Barcelona (UB).
L’estudi permetrà crear una foto-
grafia de la presència de micro-
plàstics a la Costa Brava. 

A més, una de les investigado-
res que analitzarà les mostres ha
avançat que podran saber d’on
provenen els plàstics desinte-
grats fins a acabar al mar.

REDACCIÓ PORTBOU

Una barca ecològica recull
plàstics de Portbou a Blanes

ACN

El grup de remers, en l’embarcació ecològica, recollint les mostres.

Els presidents de les onze deno-
minacions d’origen vinícoles ca-
talanes, acompanyats per Salva-
dor Puig, director general de l’In-
cavi, s’han reunit a Cabrera
d’Anoia i han analitzat la situació
del sector. Han dit que alguns   ce-
llers   s’han   vist   forçats   a   acollir-
se   a   les   mesures extraordinàries
del Ministeri d’Agricultura, entre
les quals hi ha la collita en verd o
la destil·lació de crisi. A més, algu-
nes DO han creat bosses solidàries
de personal i equip tècnic per tal
de donar suport a aquells cellers
que, per possibles quarantenes
per positius o contactes amb po-
sitius  de Covid-19 en els mesos
més importants de l’any, veiessin
minvats els seus equips o fins i tot
es veiessin forçats a tancar.

REDACCIÓ FIGUERES

Les DO vinícoles
catalanes 
fan un front comú
davant la crisi 
de la Covid-19
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El pilot empordanès Maverick
Viñales (Yamaha) ha aconseguit
la seva primera victòria de l’any en
imposar-se aquest diumenge a la
cursa de MotoGP del Gran Premi
d’Emília-Romanya, i ha coman-
dat completat per Joan Mir (Suzu-
ki) i Pol Espargaró (KTM), que ha
acabat tercer després d’una san-
ció al francès Fabio Quartararo
(Yamaha). D’aquesta manera, Vi-
ñales aconsegueix el seu vuitè
triomf a la categoria reina, el 26è
en total, i arriba als 66 podis, igua-
lant els aconseguits per Alex Cri-
villé. A més, el de Roses estreny la
general del campionat, que enca-
ra lidera l’italià Andrea Dovizioso
(Ducati). El transalpí, vuitè aquest
diumenge, aguanta la primera
posició amb (84), però ho fa amb
només un punt d’avantatge sobre
Quartararo i Viñales (83) i quatre
sobre Mir (80). El Mundial s’ha
posat ben interessant, ja que Vi-
ñales, poleman de dissabte, ha
mantingut la seva posició de pri-
vilegi tot i cedir-la en els primers
metres a l’australià Jack Miller
(Ducati), i per darrere seu Fran-

cesco Bagnaia (Ducati), que havia
començat cinquè, ha remuntat
fins a posicions de podi.

Valentino Rossi –que ha sumat
el seu segon zero de l’any– i Brad
Binder han caigut al revolt 4 i 14

respectivament, i s’han unit a les
baixes d’Aleix Espargaró i Franco
Morbidelli, fora des de la primera
volta per un toc entre tots dos. Ha
estat a falta de set voltes quan tot
ha saltat pels aires. Bagnaia, que

rodava sol i sense oposició, ha pa-
tit una caiguda en el revolt 6, una
de les poques esquerranes del
Circuit de Misano-Marco Simon-
celli, per fer recuperar el lideratge
a Viñales.

Àlex Márquez (Repsol Honda)
ha estat setè i Àlex Rins (Suzuki),
dotzè, mentre que Tito Rabat (Du-
cati) no va acabar la carrera.

Ogura s'acosta a Arenas a Moto3
El pilot italià Romano Fenati
(Husqvarna) s’ha imposat en una
apassionant última volta en la
cursa de Moto3, mentre que el gi-
roní Albert Arenas (KTM), quart
aquest diumenge, veu retallat el
seu avantatge al capdavant del
Mundial pel japonès Ai Ogura
(Honda), ara a només dos punts a
la general després de la seva ter-
cera posició a Misano.

MOTOGP

EP/REDACCIÓ FIGUERES

Viñales guanya a Misano i aixeca el dit
El rosinc suma la primera victòria de la temporada i es reenganxa en la lluita per posar emoció al mundial de MotoGP

REUTERS

Viñales celebrant la victòria a Misano.

LA XIFRA

83 punts
Maverick Viñales es posa a només
un punt del líder del mundial
 El rosinc s’ha posat de ple en la llui-
ta pel mundial de Moto GP gràcies a la
victòria a Misano. Andrea Dovizioso
manté el lideratge amb 84 punts, un
menys que Viñales i Quartararo.

L’Alt Empordà ha acollit el tret
de sortida d’un repte solidari inè-
dit, resseguir la costa catalana de
nord a sud nedant en diferents
etapes. La iniciativa anomenada
Upside Down Challenge espera
recaptar fonts i ajudar a visibilitzar
l’Esclerosi Lateral Amiotròfica,
més coneguda per les sigles ELA.

El protagonista del repte és Da-
niel Rossinés i buscarà completar
la costa catalana de nord a sud,
des de Portbou fins a les Cases
d’Alcanar en vint-i-quatre dies
consecutius nedant. Les etapes
comprenen recorreguts d’entre
quinze i vint quilòmetres al dia,
unes sis o set hores nedant per tal
de completar el repte el pròxim
dia 10 d’octubre. Rossinés ha ini-
ciat el repte la setmana passada, i
ja ha nedat més enllà de l’Alt Em-
pordà, havent passat per Portbou,
el Port de la Selva, Cadaqués, Ro-
ses i l’Escala. En aquesta etapa, el
nedador ha quedat a uns dos mil
metres de les illes Medes sense

poder acabar de completar l’etapa
per les dificultats del diumenge. 

Tanmateix, l’exentrenador del
Girona, Juan Carlos Unzué, ha
apadrinat el repte que busca re-
captar fons i visibilitzar la malaltia
que pateix. En aquest sentit, l’ex-
jugador ha estat present en l’inici
del repte dedicant unes paraules
al gest altruista de Daniel Rossi-
nés. Els fons recaptats aniran des-
tinats a Tricals (World Largest
Network to Cure ALS), un organis-
me europeu que forma la xarxa
més gran de centres d’investiga-
ció de l’ELA.

NATACIÓ

REDACCIÓ PORTBOU

Portbou acull l’inici del repte
solidari apadrinat per Unzué
Daniel Rossinés vol nedar
la costa catalana en etapes
des de Portbou fins a les
Cases d’Alcanar per l’ELA

EMPORDÀ

Inici del repte a Portbou.

 El Centre Excursionista Jonquerenc ha estrenat oficialment la temporada de
tardor amb la primera sortida després de l’estiu. Un total de vint-i-sis excursio-
nistes han participat en l’itinerari pel paratge de Tudela, al Parc Natural de 
Cap de Creus, escenari de la primera sortida de tardor del grup jonquerenc. 

Muntanya El Jonquerenc estrena la tardor

FALGUÉS FOTOGRAFIA

LA CLAU
Nedar tota la costa altem-
pordanesa en quatre dies
Daniel Rossinés ha nedat
seixanta-cinc quilòmetres i
mig aproximadament entre
Portbou i l’Escala, quedant-se
a dos mil metres de les Illes
Medes, des de dijous fins a
diumenge en quatre etapes.

El Consell Esportiu de l’Alt Em-
pordà organitza un nou curs de
monitor d’activitats poliesporti-
ves, una titulació que dona accés
al registre oficial de professionals
de l’esport. Aquesta oferta forma-
tiva es troba emmarcada dins l’eix
de treball «esport i formació» i es
crea amb la voluntat de facilitar la

informació bàsica per a la con-
ducció d’activitats esportives o
poliesportives enfocades a infants
i joves menors d’edat. 

Les inscripcions estan obertes
per a majors de setze anys amb el
certificat de l’ESO o equivalent
abans de començar el 5 d’octubre,
cada dilluns i dimecres fins al 30
de desembre. El curs preveu 250
hores entre tots els blocs i les pràc-
tiques per obtenir el títol.

CONSELL ESPORTIU

REDACCIÓ FIGUERES

Inscripció oberta per al títol de
monitor d’activitats poliesportives
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La festa de Sant Cebrià de Vila-
fant ha deixat enrere una progra-
mació d’activitats «segura i parti-
cipativa», ha destacat el regidor de
festes de l’Ajuntament, Quico Ma-
rín, que afirmava amb satisfacció
el fet de seguir apostant per la cul-
tura segura, enmig d’aquesta nova
realitat. 

Divendres, el teatremòbil i el
cinema a la fresca es van traslladar,
a causa de la pluja, a l’espai Àgora,
situat al costat del Pavelló, «un
lloc molt versàtil i ampli per ce-
lebrar tota mena de propostes»,
ha indicat el regidor. L’endemà,
dissabte, molta mainada va par-
ticipar en el circuit de bicicletes
de la festa. Destaca també l’èxit
de la visita teatralitzada i el concert
de nit amb el tenor Josep Aznar.
Finalment, diumenge les activitats
van continuar amb missa solemne
i la celebració del 25è aniversari
de la colla de gegants de  Vilafant.
Per tancar la programació, cal re-
marcar la bona acollida del con-
cert de sardanes amb la Principal
de l’Escala.

SÒNIA FUENTES VILAFANT

Vilafant tanca els actes de la
festa amb bona participació
Màxima seguretat per fer gaudir petits i grans de la programació

BORJA BALSERA

La visita teatralitzada a Palol i el circuit de bicicletes.

La festa de Bassegoda, a Alba -
nyà, se celebra el dia 27 amb  dife-
rents actes com ara una passejada
històrica al Casalot a partir d’un
quart d’onze del matí a càr rec del
professor d’Història de la Univer-
sitat de Girona Josep Clara amb el
suport d’Òmnium Cultural. A
continuació, a dos quarts d’una
del migdia es farà el pregó de la

festa a càrrec de Manel Barrios i
Marta Tejeda i es farà un concert
vermut amb el grup Covertons. La
programació seguirà amb  pro-
postes com encartament de co-
ques i a dos quarts de  quatre de la
tarda hi haurà ball amb els Mini-
Stress. Durant l’acte se subhastarà
un lot de productes de la terra.
Aquest any no se celebrarà l’arros-
sada popular per la Covid-19.

REDACCIÓ ALBANYÀ

Arriba la 43a edició de la festa
de Bassegoda el 27 de setembre

Figueres va acollir, dissabte pas-
sat, una trobada d’Urban Sket-
chers, dibuixants de carrer. Els
participants,  procedents de Fi-
gueres, Girona, Roses i Barcelona
es van reunir als voltants de la par -
ròquia de Sant Pere de Figueres i
van poder fer-hi una visita guiada,
amb ocasió de la commemoració
del seu mil·lenari.

Urban Sketchers és un col·lec-

tiu d’artistes, amants del dibuix
urbà,  present a tot el món que di-
buixa les ciutats on viuen i els llocs
on viatgen. La comunitat va néixer
el 2007 a internet i amb el lema
Veure el món, dibuix a dibuix,
comparteixen els seus treballs a la
xarxa.

En acabar la  visita a l’església,
tot seguit els participants van triar
un bon lloc per dibuixar. Després
de la feina, cap al migdia, van co-
mentar les seves obres a la  terras-
sa del bar Dalícatessen amb una
consumició oferta pel mateix lo-
cal. Allà van poder mostrar les
obres  coincidint amb l’exposició
de quadres sobre el temple de
Sant Pere inaugurada recentment.

REDACCIÓ FIGUERES

Fan una trobada d'Urban
Sketchers al voltant de la
parròquia de Sant Pere

Participants de Figueres,
Roses i Barcelona van
participar en els diferents
actes, dissabte passat

AGENCIES

Els dibuixants de carrer van fer una visita guiada a la parròquia.

Una casa a Masarac ha estat se-
leccionada pel jurat dels Premis
d’Arquitectura de les Comarques
de Girona 2020. L’habitatge, una
creació d’Atheleia Arquitectura
(Salvador Tarradas, Borja Fernán-
dez i Cristina Franco), s’inclou
dins la secció «Arquitectures» que
destaca intervencions arquitectò-
niques d’edificis de nova planta,
reformes i/o rehabilitacions
d’edificis ja existents. Dins aques-
ta secció han passat el tall dotze
treballs dels trenta-dos presen-
tats. En total, amb la resta de sec-
cions a concurs –«Interiors» i «Efí-
mers»–  s’han escollit vint-i-dos

projectes dels 57 presentats a la
23a edició dels guardons que, des
del 1997, organitza la demarcació
de Girona del Col·legi d’Arquitec-
tes de Catalunya (COAC).

Els premiats es donaran a co-

nèixer aquest divendres 27 en un
acte que es podrà seguir a través
de www.premisarquitecturagiro-
na.cat.També es concedirà el Pre-
mi de l’Opinió, obra que la ciuta-
dania haurà votat al mateix web.

REDACCIÓ GIRONA

Seleccionen una
casa de Masarac
pels premis gironins
d’Arquitectura

COAC

La casa de Masarac és l’única vivenda a la comarca a concurs.
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Viernes 25: 9:00 Moto3 FP1, 9:55 MotoGP FP1, 10:55 Moto2 FP1, 13:15 Moto3 FP2, 14:10 
MotoGP FP2, 15:10 Moto2 FP2 Sábado 26: 9:55 MotoGP FP3, 10:55 Moto2 FP3, 12:35-13:15 
Moto3 Calif, 13:30 MotoGP FP4, 14:10-14:50 MotoGP Calif, 15:10-15:50 Moto2 Calif. Domingo 
27: 12:00 Moto3 Carrera (21v); 13:20 Moto2 Carrera (22v); 15:00 MotoGP Carrera (24v)

Viernes 25/9: 10:00 - 11:30 Libres 1; 14:00 - 15:30 Libres 2 
Sábado 26/9: 11:00 - 12:00 Libres 3 
CLASIFICACIÓN:  14:00 - 15:00  
Domingo 27/9: 13:10 Carrera (53 vueltas)

HORARIOS 
MOTOGP

CATALUNYA

HORARIOS 
FÓRMULA 1

GP RUSIA

pero no estoy preparado aún 
para verlo. Que llegue un día 
que no te reconozca nadie o 
no se reconozca tu legado, da 
un poco de cosa”, valora. 

“EN OVIEDO SÍ SOY YO” 
Fernando reconoce que Ovie-
do es el único sitio “en el mun-
do donde cuando llego, tengo 
la sensación de ser yo”. Aun-
que es allí donde saca esa fa-
ceta tan competitiva, la de pe-
lear en cualquier deporte y con 
los amigos, desde que era ni-
ño, “y si no lo puedo hacer, 
competir, si no puedo jugar 
bien al golf, no jugaré una par-
tida en mi vida, es un estilo de 
vida extremo”, asegura. 

En el documental, García-
Abad deja una colección de per-
las interesante y recuerda que 
ninguna televisión apostaba 
por la F1 en 2003 “porque de-
cían que nunca pasaría de 
100.000 espectadores, era al-
go clandestino. Luego sí, todo 
el mundo sabía que él i ba a ser 
campeón del mundo, pero ni 
yo ni Fernando lo sabíamos”.  

 También aparecen su her-
mana Lorena, de quien here-

da su primer kart, su actual no-
via Linda, Carlos Sainz, con 
quien comparte McLaren du-
rante los test en Bahréin con 
una riqueza técnica excelen-
te, también Sainz padre, que 
recuerda cuando le conoció 
con 14 años al darle una vuel-
ta en un coche de rallies, o 
Marc Gené, que destaca su tre-
menda capacidad de concen-
tración e inteligencia. 

Amazon ya ha anunciado 
que habrá una segunda tem-
porada de Fernando, y en lu-
gar de centrada en estos dos 
últimos años, lo hará en su re-
greso a la F1 en Renault y se es-
trenará en 2021. �

M. VIÑALES PILOTO YAMAHA

MOTOGP.COM

GARCÍA-ABAD, SU 
MÁNAGER, DEJA LAS 
MEJORES ‘PERLAS’ 
EN EL DOCUMENTAL

Viñales tapa bocas
“MAVERICK NUNCA SE FUE, SIEMPRE ESTUVO AQUÍ”, AFIRMA EL VENCEDOR EN MISANO Y 
GRAN CANDIDATO AL TÍTULO, QUE HACE PIÑA TRAS SUS CRÍTICAS A YAMAHA O SU EQUIPO

JAIME MARTÍN MADRID 

 

L
a personalidad o el ca-
rácter de Maverick Vi-
ñales no deja indiferen-
te a nadie. Por fuera 
parece tímido, frío o dis-

tante, pero por dentro se desa-
ta, es caliente y directo. Con-
cibe que su vida consiste en ser 
campeón de MotoGP y atrae lo 
que le pueda ayudar y repele lo 
que no le sea útil en esa misión. 

Por eso sus declaraciones 
suelen ser, a veces, polémicas. 
Otros pilotos, o deportistas, pre-
fieren tirar de humildad -a ve-
ces falsa- o ahorrarse críticas en 
público a los suyos. El de Roses, 
en cambio, nunca ha dudado de 
querer transmitir una inquebran-
table seguridad en sí mismo y 
no se corta en afear a su propia 

fábrica o un miembro de su equi-
po si detecta algo que no fun-
ciona bien o se ha fallado en un 
aspecto concreto. 

Por eso, en estos grandes pre-
mios, el catalán no ha escatima-
do incluso adjetivos algo des-
pectivos hacia su montura, el 
trabajo en Japón, o, el mismo sá-
bado, al miembro encargado de 
los neumáticos en su parte del 
box. Pero en Misano, después 
de ganar, por fin, Viñales sí hi-
zo piña con su conjunto. “El equi-
po estuvo perfecto, le doy las 
gracias”, indicó. De hecho, cree 
que el triunfo también los ven-
drá bien a ellos. “Por el momen-
to nos quitamos presión de en-
cima. También aumenta la 
confianza del equipo”, expuso. 

Porque, en cuanto a sí mis-
mo, nunca sintió una grieta. “Ma-

verick nunca se fue, siempre es-
tuvo aquí”, soltó. “La victoria me 
sabe bien, sé que muchos duda-
ban mucho de mí, pensaban que 
era un problema de mentalidad, 
pero mi mentalidad es de gana-
dor, no había encontrado con-
fianza con la moto y dimos pa-

sos en la configuración. Me 
encuentro muy motivado por-
que creo mucho en mí mismo”, 
añadió lanzando un mensaje a 
las críticas recibidas. 

A UN PUNTO DE DOVIZIOSO 
De hecho, tras la carrera, Mave-
rick hizo un gesto de mandar 
callar, al llevarse el índice a la 
boca, pero él mismo aclaró que 
no iba dirigido a nadie. “Me lo 
estaba diciendo a mí mismo, te-
nía que calmarme a mí mismo, 
cuando las carreras no van co-
mo quiero, que me quedo muy 
frustrado. No se lo digo a nadie 
más”, puntualizó. 

Y es que el gerundense rom-
pió la tendencia a perder posi-
ciones los domingos, como ha-
bía sucedido hasta la prueba de 
la Emilia Romagna. Confía en que 

esto no sea flor de un día, ya que 
es básico en su asalto a la co-
rona, dado que está a un solo 
punto del liderato que todavía 
ostenta Andrea Dovizioso. “Por 
los datos, ya he entendido por 
qué no iba rápido los domingos. 
Lo más importante es volver a 
sentirse fuertes”, manifestó. 

Eso sí, Viñales es tan realista 
y estudioso como ambicioso y 
sabe de sobra que con la baja po-
tencia de su Yamaha padecerá 
en otras pistas con una recta más 
larga. Por eso, por ahora y pe-
se a los progresos que siente en 
su frenada, sólo contempla una 
estrategia, que es la que llevó 
a cabo en Misano: partir lo más 
arriba posible y tirar con vía li-
bre, evitando al máximo las ba-
tallas cuerpo a cuerpo. “Por el 
momento, adelantar es nuestro 
punto débil, hay que ver cómo 
combatirlo. Si sales el primero, 
tienes otra carrera”, admitió. 

Barcelona será la primera oca-
sión para demostrar si los críti-
cos se deben seguir escondien-
do o si vuelven los comentarios 
negativos. Él seguirá a lo su-
yo, queriendo ser campeón cues-
te lo que cueste, guste o no lo 
que diga o haga a algunos. �

“Muchos 
dudaban de 
mí, pero mi 
mentalidad es 
de ganador”

A REPETIR 
SALTO EN 
MONTMELÓ 
Viñales, a un 
punto del 
liderato, busca 
este domingo 
en Montmeló 
repetir el salto 
de la victoria 
del pasado 
domingo en 
Misano.
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Esport: escalfa 
que surts

nn Malgrat que el context pandèmic no és de 
ni de bon tros estable, aquells exercicis físics 
que fèiem a l’habitació mentre estàvem con-
finats ja han quedat en un horitzó prou llu-
nyà perquè ara els valorem amb perspecti-
va. Des de llavors, la feina dels clubs d’arreu 
per adaptar-se als requeriments sanitaris 
que implica la Covid-19 ha estat ingent, i tot i 
que aquest estiu ja s’ha celebrat alguna com-
petició, no és fins ara que el calendari espor-
tiu ha tret el cap amb força. Aquest cap de 
setmana retornen esports com l’handbol, 
el vòlei o l’hoquei patins, mentre que el fut-
bol i el bàsquet ho faran a l’octubre. Paral-
lelament, activitats solidàries com la Cursa 
de la Dona de Roses i Figueres celebraran 
edició, però en format especial i sense perill 
d’aglomeració. Incertesa? Sí. Però també il-
lusió. Molta.  n

E D I T O R I A L

EL sEmàfOR

El SNY! es projectarà en directe a l’Au-
ditori Sixto Mir de Sant Carles de la 
Ràpita i es farà un debat en línia amb 
la directora de l’hospital de Tortosa.

El pilot alt-empordanès va sumar diu-
menge el primer triomf de la tempo-
rada, un resultat que el catapulta a la 
part alta de la general. 

funDAcIó sALuT EmpORDà scIEncE nEEDs yOu! mAvERIck vIñALEs

L’artista i una de les comissàries dels cicle Empordoneses, Pilar Farrés, ex-

plica que enguany la comunitat ha treballat en l’univers de Monturiol. «Em 

va atrapar la seva voluntat d’ajudar la gent, com ara als corallers», destaca. 

Farrés, d’altra banda, argumenta la importància de la cultura a les aules, 

sentenciant que «la cultura i l’art han d’estar presents en el dia a dia».
Pilar Farrés, 18/09/2020

nn figuereS. La llibreria 
Bookman va patir un ro·
batori aquest cap de set·
mana passat. No han de la·
mentar greus desperfec·
tes tot i l’ensurt. el que sí 
que els van robar és una 
peça d’especial valor sen·
timental i demanen col·
laboració ciutadana per 
aportar·la a la denúncia. 
Des de la llibreria ho han 
publicat al Twitter i a hores 
d’ara ja s'ha fet viral, ja que 
es tracta d'una guardiola 
de Maneki Neko, la popu·
lar escultura japonesa del 
«gat de la fortuna o gat de 
la sort» on hi havia les pro·
pines de l'establiment. Ara 
només falta que Twitter 
faci la seva màgia. n

nn A DEsHORA

De Portbou a Blanes, a rem ecològic
portbou. L’expedició Ocean Cats va completar diumenge passat la travessa que unia 
Portbou amb Blanes, un recorregut que es va fer amb una embarcació  a rem ecolò-
gic i sostenible. En total, 214 quilòmetres i un temps de 41 hores, que va servir entre 
altres coses per recollir microplàstics que seran analitzats. n

nn fORA D’HORA

President: Antoni Escudero i Martínez

Redacció: Gemma Arché, Jordi Nierga, Gemma Visa, Marta Ar-
ranz, Xevi Bonell, Àngel Reynal (fotografia) i  Sara Borrell (cor-
recció)
Maquetació: Marc Bech
Departament comercial de publicitat: Maria P. Valdivieso, Lluís 
Vallmajó i Vicky Valero
Administració: M. José García
Col·laboradors: José Carlos Arroyo, Carles Bayés, Joanjo Bosk, 
Joan F. Burgas, Juan Jesús Aznar, Pau Canaleta, Josep Marés, Jo-
sep Matas, Enric Pujol, Daniel Ruiz-Trillo, Manuel Toro, José Luis 
Torres, Jaume Torrent, Ramon Galimany, Mireia Reynal, Pau Cas-
tillo, Emma Riera, Jordi Oliva, Miquel Àngel Ferrés, M. Àngels Ol-
medo, Diego Borrego, Abel Granda, Jordi Vila.

Vocals del Consell d’Administració: Abel Escudero i Bermudez, 
Juan Cádiz i Soria
Fundadors d’Hora Nova:  Jordi Vallmajó, Carles López Cusí, Emili 
Casademont, Alejandro Liaño, Vicenç Burgas

Adreça: Avinguda de Salvador Dalí, 62 -17600 Figueres 
Tel. 972 50 59 58  Fax 972 50 06 66
Imprès a GEST XXI. Distribuït per Vilarroya SA. DL: GI.674-2014

horanova@horanova.cat   www. horanova.cat

HOR A NOVA s’acu l l a la Llei 1/1998  de Pol ít ica 
Lingüística de la Generalitat i als ajuts del govern de 
Catalunya i la Diputació de Girona. Aquest bisetmanari 
és membre fundador de l’Associació Catalana de la 
Premsa Comarcal i està sotmès al control de l’OJD.

EDITAT PER NOVES EDICIONS ALTEMPORDANESES, SLU

hora nova 

Juntament amb altres entitats sanità-
ries, ha participat en un estudi que do-
na veu als cuidadors de familiars amb 
Alzheimer i demències vàries.

L’AvAnÇ mETEOROLÒGIc

nn Arribada d’un sistema 
frontal que anirà deixant el 
cel tapat. Primers ruixats al 
final de la tarda. Suavitat.

nn  Arriba la tardor de cop. 
Ruixats i tempestes a la nit, 
matinada i primera hora del 
matí. Fredor i fort vent.

Dimarts 22 
Ruixats

Dimecres 23
Impàs

Dijous 24
Front

nn Dia d’impàs, amb més sol 
al matí, però a la tarda tor-
naran a créixer nuvolades. 
Ambient força xafogós.

nn Matí amb cel variable, a 
estones amb sol i resol, i nova 
tarda de ruixats i tempestes. 
Refrescada puntual.

Divendres 25 
Tardor
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trobada institucionalY

El tema El conseller Puigneró, al Port de la Selva
nn El Port dE la sElVa. El titular de Polítiques Digitals i Administració Pública 
va ser divendres al Port de la Selva, on es va reunir amb una comitiva de càrrecs 
electes alt-empordanesos entre els quals hi havia la presidenta del Consell Co-
marcal, Sònia Martínez, i representants del Port, Llançà, Roses i Cadaqués. n

ESCOLA DE MÚSICA
Matrícula oberta. Classes per a nens/es i adults.
Llenguatge i instruments.

CURS DE GRAVACIÓ I PRODUCCIÓ MUSICAL
Classes de gravació i producció musical individual i col-
lectives. Reserva la teva plaça.

VETLLADA POÈTICA
Estimula la teva imaginació!
Escriu el teu poema i presenta’l a la 7a Vetllada Poètica 

del Casino Menestral. Per participar-hi només cal que 
escriguis un poema (com a màxim de 30 versos) o bé dos 
de curts. S’hi ha de fer constar el nom, cognoms i telèfon 
de contacte i cal enviar-ho a l’adreça de correu electrònic 
del Casino Menestral: info@casinomenestral.cat, o bé en-
tregar-lo directament a les ofi cines del  c/ Poeta Marquina, 
2 baixos. 

Hi ha temps fi ns al dia 25 de setembre.
Les bases estan exposades a la pàgina web de l’Entitat. 
(www.casinomenestral.cat)

La 7a Vetllada Poètica del Casino Menestral tindrà lloc el 
divendres 16 d’octubre a les 8 de la tarda al Casino Menes-
tral (C/ Ample, 17), en el transcurs de la qual els participants 
llegiran el seu poema i s’entregarà un llibret amb tot el recull 
de poemes presentats. La vetllada serà amenitzada amb 
cant i música.
 
CLUB D’ESCACS FIGUERES
Matrícula oberta.
Inici del curs el dia 16 de setembre. Grups reduïts segons 
nivells.
Per més informació: escolaescacsfi gueres@gmail.com

Nou impuls per al desplega-
ment de la fibra òptica a l’Alt Em-
pordà. El conseller de Polítiques 
Digitals i Administració Pública, 
Jordi Puigneró, va presentar la 
setmana passada diverses actua-
cions que garantiran la cobertura 
a bona part de la comarca abans 
del 2022.

L’actuació més imminent per-
metrà que ja l’any que ve el 65% 
dels alt-empordanesos tinguin 
accés a la xarxa. I és que si no hi 
ha cap contratemps, el 2021 s’exe-
cutaran les obres del projecte de 
desplegament de la fibra de la Ge-
neralitat en el tram Roses - el Port 
de la Selva - Cadaqués - Llançà, 
aprovat pel Govern a principis 
d’agost. Els treballs comportaran 
una inversió d’1,9 milions d’euros 
i permetran estendre 31 quilòme-
tres de cablejat, que beneficiaran 
8.518 persones (970 del Port de la 
Selva, 2.712 de Cadaqués i 4.836 
de Llançà). A més, també connec-
taran dos polígons industrials.

Aquests 31 quilòmetres se su-
maran als 50 que ja hi ha a la co-
marca, i faran ascendir el nombre 
total d’usuaris connectats fins als 
97.782; és a dir, el 65% de la pobla-

Gemma Arché l figuErEs

nn

La fibra òptica de la Generalitat arribarà al 
65% dels alt-empordanesos l’any que ve
L’actuació més imminent 
és la que desplegarà el 
cablejat entre Roses, 
Cadaqués, el Port de la 
Selva i Llançà

connEctiVitat. el conseller de polítiques diGitAls i AdministrAció públicA, jordi puiGneró, presentA diversos projectesY

ció. I és que a part d’aquests tres 
municipis, ja n’hi ha sis més que 
disposen de la fibra de la Genera-
litat: Figueres, Vilafant, Vila-sa-
cra, Castelló d’Empúries, Roses 
i Fortià.

De fet, Puigneró va aprofitar la 
visita que va fer divendres a la co-
marca per fer un seguiment de les 
obres del tram Figueres-Roses, 
que han rebut una inversió de 
340.000 euros i ja estan acabades. 

S’han estès 25,4 km de fibra per 
cobrir Castelló d’Empúries, Em-
puriabrava, Roses, Fortià i Vila-
sacra.

A banda, dilluns passat el ma-
teix conseller havia anunciat que 
la Generalitat farà una inversió 
de 19.536.8600 euros per desple-
gar 357 quilòmetres de la xarxa 
pública a la demarcació entre el 
2020 i el 2021. I de l’Alt Empordà 
se’n beneficiaran 16 pobles més. 

Concretament, hi ha quatre pro-
jectes previstos per a aquest any, i 
tres més per l’any que ve. 

Aquest 2020 s’invertiran 2 mili-
ons d’euros per estendre 40 km de 
fibra entre Santa Llogaia d’Àlgue-
ma, Vilamacolum, Torroella de 
Fluvià, Ventalló, Viladamat, Al-
bons (el Baix Empordà), la Tallada 
d’Empordà, Verges i Ultramort; 
2 milions d’euros més per esten-
dre 31 km entre Peralada, Marçà, 

Vilajuïga, Pau i Palau-saverdera; 
1,9 milions per a la xarxa el Port 
de la Selva - Llançà - Cadaqués, i 
230.000 euros per cobrir Avinyo-
net de Puigventós. Mentre que el 
2021 el Govern català té previst 
invertir 450.000 euros per al tram 
de Palau-saverdera, Pau i Vilajuï-
ga; 400.000 euros més per cobrir 
l’Escala, i 250.000 per a Sant Pere 
Pescador. 

la giV-6226 farÀ dE Via. Paral-
lelament, el president de la Dipu-
tació de Girona, Miquel Noguer, i 
el mateix conseller de Polítiques 
Digitals i Administració Públi-
ca van presentar dilluns un con-
veni que també ha de facilitar el 
desplegament de la fibra òptica 
a la demarcació. L’acord preveu 
que la Diputació aprofiti les obres 
d’ampliació i millora d’alguns 
trams de vies verdes, i també de 
les carreteres locals que són de la 
seva competència, per preparar 
la infraestructura per estendre 
el cablejat. I la Generalitat, per la 
seva banda, assumirà l’estesa del 
cable i el seu manteniment.

Per ara aquest compromís es 
materialitzarà en quatre projec-
tes, un dels quals a l’Alt Empor-
dà: el Govern català aprofitarà les 
obres que l’Administració pro-
vincial té previst executar a finals 
d’any a la carretera GIV-6226, que 
uneix Garrigàs amb Arenys d’Em-
pordà, per desplegar-hi 3.810 me-
tres de fibra. La resta d’interven-
cions beneficiaran diversos po-
bles del Baix Empordà, el Gironès, 
el Pla de l’Estany i el Ripollès. n
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Olmedo critica que 
“s’ha abandonat el 
sector turístic”

POLÍTICA. la presidenta del ppC a GirOnaY

La presidenta del PPC a Girona, 
la figuerenca M. Àngels Olmedo, 
ha carregat contra les diferents 
administracions en una reunió 
amb la direcció autonòmica del 
seu partit. Olmedo creu que “les 
administracions públiques han 
abandonat el sector turístic, ni el 
Govern Nacional, ni la Genera-
litat, ni tan sols la Diputació han 
estat a l’altura de les circumstàn-
cies”.

Olmedo va exposar que les da-
des publicades per la Direcció 
General de Turisme “són molt 
preocupants”. A través d’un in-
forme constata que la Costa Bra-
va ha perdut més d’un 40% de les 
pernoctacions aquest estiu i un 
30% al Pirineu, però “el Govern 
de la Generalitat ni tan sols ha es-
tat capaç d’eximir el pagament de 
l’impost d’estades turístiques”. 
La presidenta provincial recalca 
que “si les diferents administra-
cions no ajuden el sector turístic, 

redacció l fIgueres  

nn

la província de Girona s’enfonsa-
rà econòmicament”. La respon-
sable del Partit Popular a Girona 
defensa que la seva formació ha 
impulsat mesures per afavorir el 
sector davant el context de la Co-
vid. Olmedo es refereix a les mo-
ratòries de tributs proposades al 
Parlament de Catalunya i també 
a iniciatives tramitades al Con-
grés. Una va ser la proposta d’un 
pla de xoc pel turisme. n

L’Ajuntament de Pedret i 
Marzà, amb el suport de l’asso-
ciació El Sendero de Lugh, ha 
posat en marxa una campanya 
d’esterilització de gats domès-
tics. El projecte s’havia ajornat 
per la situació de la Covid-19, 
però s’hi ha continuat treba-
llant igualment.

La campanya començarà el 
30 de setembre amb l’objectiu 
d’evitar la proliferació de ven-
trades de gats no desitjades. I és 
que aquests animals acaben so-
vint al carrer. Amb l’esterilitza-
ció es vol controlar la població 
de gats i millorar la seva quali-
tat de vida. Per incentivar l’es-
terilització, el consistori finan-
ça una part de la intervenció i el 
xipatge dels animals. D’aquesta 
manera els propietaris dels gats 
empadronats a Pedret i Marzà 
es podran beneficiar de l’este-
rilització dels seus gats i la im-
plantació del xip a un preu re-
duït. Tot i això, Pedret ja duu a 
terme altres projectes de con-
trol de gats de carrer. n

redacció l PedreT I mArzà

nn

medI AmbIenTY

Pedret i Marzà fa 
una campanya per 
esterilitzar els gats 
domèstics

El Pla de millora de la circu-
lació a la urbanització de San-
ta Margarida inclourà, a petició 
dels veïns, un carril bici que con-
nectarà amb el nou carril (ja en 
execució) paral·lel a la comarcal 
C-260. També es preveu la paci-
ficació del trànsit a motor reduint 
la velocitat a 30 km/h dins la ur-
banització i la reordenació de les 
seves zones comercials. 

Les millores són fruit de les pro-
postes presentades per veïns i veï-
nes durant el procés de participa-
ció ciutadana dut a terme aquest 
mes de setembre, que ara seran 
incloses en la configuració final 
del pla circulatori

El nou carril bici connectarà 
amb el carril ciclista d’accés a la 
població del traçat BiciTransCat. 
D’aquesta manera, es donarà 
continuïtat a la circulació de bi-
cicletes en condicions segures 
dins la urbanització. La proposta 

redacció l rOses

nn

Santa Margarida tindrà un carril bici 
connectat al traçat BiciTranscat de la C-260

rOses. prOpOstes dels VeÏns al pla de MillOra de la CirCUlaCiÓY

sAntA mArgAridA. imatge aèria de la urbanització rosinca AJ. DE ROSES

inicial és que el carril resseguei-
xi l’avinguda Santa Margarida i 
l’avinguda de la Platja fins al Clot 
dels Franquets (1 km, aproxima-
dament). Per altra banda, per tal 
de completar les bones condici-
ons del recorregut, es pacifica-
rà el trànsit interior de la urba-

nització rebaixant la velocitat a 
30 km/h i s’establiran vies mixtes 
que facilitin la compatibilització 
del trànsit a motor i les bicicletes, 
amb l’objectiu de permetre enlla-
çar el nou carril bici amb el pas-
seig Marítim. Una altra de les mi-
llores proposades que inclourà el 

nou Pla de circulació serà la in-
corporació d’una nova fase que se 
sumarà a les fases 1 i 2 ja proposa-
des, encarregada de la reordena-
ció de les zones més comercials 
de la urbanització, i que serà de-
senvolupada per la Policia Local. 
Per acabar, s’exclouran de la fase 
1 del Pla els carrers Ridaura, Flu-
vià, Ter i Muga, en entendre que 
les modificacions proposades no 
són urgents i no suposen afecta-
cions greus per a la mobilitat de 
la zona, i es possibilita així que la 
reordenació final atengui les pro-
postes presentades pel veïnat i si-
gui consensuada amb ells. 

més PressuPOsT. L’ampliació del 
Pla de millora de circulació amb 
una tercera fase i la inclusió del 
carril bici i de les mesures com-
plementàries per facilitar la cir-
culació amb bicicleta impliquen 
un projecte sensiblement més 
gran i que requerirà un pressu-
post major del previst inicial-

ment. Per aquest motiu, no s’exe-
cutarà a través de l’empresa mu-
nicipal de serveis (Rosersa), sinó 
que es traslladaran les propostes 
per a les tres fases i la implemen-
tació del carril bici a la regidoria 
d’Urbanisme de l’Ajuntament, 
per tal que aquest departament 
redacti el projecte definitiu per 
ser licitat i executat. 

 El regidor de Segureat, Joan Pla-
na, manifesta que l’Ajuntament 
seguirà treballant en la millora 
de la circulació en altres zones del 
municipi: “La fase de Santa Mar-
garida del Pla de millora de la cir-
culació s’allargarà més del pre-
vist, perquè volem fer les coses 
bé i preferim fer-ho sense pressa 
si així fem més i millor. Però això 
no atura la nostra agenda. Paral-
lelament seguirem tirant enda-
vant les propostes de reordena-
ció d’altres zones”. Plana espera 
abordar aviat un procés de par-
ticipació semblant a la zona del 
Mas Mates.n
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nn Activitat per promocional del nou esport de marxa 
aquàtica mitjançant la trobada tant de gent ja exper-
ta i monitors com de persones interessades a conèixer 
aquesta modalitat. També es farà una petita demostra-
ció de com s’actua en les competicions. Inscripcions 
obertes a tothom a info@cabirols.cat. n

Y

Taller al mar
diSSabte,27 de JUNYdiSSabte, 26 de Setembre

 Platja del Salatar, roSeS

lectUra recomaNada

nn Fins al 6 d’octubre es po·
dran presentar físicament a 
l’Ajuntament de Navata, o di·
gitalment a l’adreça electròni·
ca concursfotonavat@gmail.
com, totes les fotografies que 
vulguin participar en el XV 
Concurs de Fotografia de Na·
vata 2020. Les imatges podran 
ser en blanc i negre o en color, 
amb la temàtica «Paisatge de 
Navata». Cada participant po·
drà presentar dues obres. n

nn  Ja s’ha obert el període 
d’inscripcions per la V Escola 
d’Estiu Walter Benjamin Port·
bou 2020, que tindrà lloc del 
25 al 27 de setembre amb el tí·
tol «La Frontera de la Memò·
ria». Xerrades, lectures, con·
ferències, espectacles i taules 
rodones recordaran la figu·
ra, la poesia i les creacions de 
Benjamin. Més informació i 
inscripcions, a l’adreça info@
passatgescultura.org  i al telè·
fon 660 827 023. n

nn  Xavier Moret, a Tramuntana: 
Una novel·la de Max Riera, ens 
explica com el protagonista 
instal·lat a l’Empordà veu 
torbada l’aparent tranquil·
litat de la zona quan rep 
una trucada del seu editor, 
que l’obliga a espolsar·se 
la mandra. n

Convocatòria

Convocatòria

!

!

Y múSica coNcert a poNtóS

Judit Nedermann
nn Comença el Cicle de Concerts de «La Fresca del Convent» amb 
l’actuació d’una de les veus mes impactants i delicades de l’escena 
catalana, Judit Nedermann. L’espectacle està organitzat pel col·
lectiu Mutte Cultural, i es podrà veure a partir de les 21 h al Con·
vent de Pontós. Les entrades disponibles per aquest espectacle, 
com per la resta de concerts programats per l’entitat, es poden ad·
quirir al web www.entradium.com. n

de 9 a 12 h

dimartS 22Y

figuereS

taller l BiBlioteca fageS de climeNt

A les 11.30 h. Taller per a joves tutelats: Relats de vida, a càrrec de Ver-
sembrant

dimecreS 23Y

aviNyoNet de PuigveNtóS

taller l la Societat

A les 16 h Estiraments per a persones que vulguin millorar la seva mobili-
tat. Durada aproximada 60 minuts. Gratuït

roSeS

viSita gUiada l eSPai cultural la ciutadella

A les 18 h. Un «Passeig d’història». Preu: 5 € adults; menors de 7 anys, 
gratuït

diJoUS 24Y

aviNyoNet de PuigveNtóS

taller l la Societat

A les 16 h Estiraments per a persones que vulguin millorar la seva mobili-
tat. Durada aproximada: 60 minuts. Gratuït

diveNdreS25Y

caStelló d’emPúrieS

taller l ecomuSeu-fariNera

A les 11 h. Familiar de cuina: «Fem cupcakes». 2 € per adult, 1 € majors de 
6 anys. Places limitades

figuereS

taller l BiBlioteca fagueS de climeNt

De les 16.30 a les 18 h. Contes per a nadons (- 3 anys). Petons i moixaines. 
Assumpta Mercader.

diSSabte 26Y

figuereS

ScieNce NeedS YoU! l auditori caPutxiNS

A les 9.45 h. «La Covid·19; un repte epidemiològic per a la Salut Pública 
mundial: perspectives de futur i l’afectació als nens», a càrrec del Dr. 
Quique Bassat
A les 10.30 h. «Quines noves organitzacions socials i polítiques s’albi·
ren al món post·Covid·19?», amb el Dr. Richard Elelman
A les 11.45 h. «L’impacte de la Covid·19 a l’assistència sanitària de pro·
ximitat; els protagonistes al peu el canó: els casos dels hospitals de Fi·
gueres», amb la Dra. Àngels Morales Lozano
A les 12.30 h. Taula rodona «Covid·19: reflexions i propostes per al fu·
tur», amb els conferenciants anteriorment citats i moderats per Sergi 
Caballero

Y múSica coNcert a roSeS

LXXII Festa d’Homenatge a la Vellesa
nn Sam Salvador actuarà a la LXXII Festa d’Homenatge a la Velle·
sa de Roses, que tindrà lloc a les 19 h a la plaça Frederic Rahola. 
Enguany s’havia de celebrar la 72a edició, però l’estat d’alarma 
decretat arran de la pandèmia en va provocar l’ajornament. Fi·
nalment s’ha decidit suspendre el tradicional acte, que incloïa un 
dinar i impossibilitava el compliment de les mesures de distanci·
ament, i reconvertir·lo en un concert d’homenatge. n

SetemBre

SetemBre
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nn Fins aquest diumenge es podrà gaudir del 
Mercat de Nit d’Empuriabrava. Paradetes amb 
productes d’artesania que es podran veure sota 
les estrelles i gaudint de les darreres bones tem·
peratures de l’any. n

nn El poble s’ha adherit al conjunt de municipis 
que cedeixen espais per garantir les donacions 
de sang a Catalunya aquests dies. Les donacions 
es fan amb totes les mesures de seguretat perti·
nents. És imprescindible que els donants reser·
vin hora a www.donarsang.gencat.cat n

Mercat Nocturn Donació de sang
diSSabte,27 de JUNY diSSabte,27 de JUNYdiUmeNge, 20 de Setembre dillUNS, 28 de Setembre

Y exPoSició

Mostra sobre la par-
ròquia de Sant Pere
nn  Fins al 16 d’octubre davant de 
la cafeteria·bar Delicatessen de 
Figueres, es poden veure les Pin·
tures i Dibuixos de l’exposició 
col·lectiva sobre la parròquia de 
Sant Pere en motiu de comme·
moració del seu mil·lenari. Hi 
participen bona part els artistes 
que l´han dibuixat o pintat, com 
Diego Torrent, Francisco More·
no i Joan Mañé entre d’altres. n

Y exPoSició

‘Transparències’
nn Fins al 25 d’octubre l’exposi·
ció «Transparències» de Paula L. 
Clay es podrà visitar a Ca l’Ani·
ta de Roses. La mostra és un pro·
jecte autobiogràfic que presen·
ta un seguit de retrats, penjats i 
disposats arreu de la sala, realit·
zats amb diferents capes de teles 
translúcides. La creadora els ha 
elaborat a partir de les relacions 
establertes i experimentades al 
llarg de temps per l’artista dins el 
seu nucli familiar.  n

de 18 a 00 h de 18 a 21 h

fortià

viSita gUiada l Plaça de l’eSgléSia

A les 11 h. Ruta «El Fortià medieval». Durada aproximada: 90 minuts. Preu: 
3 €. Reserves al 972 534 069 o per correu a cultura@fortia.cat

SaNt Pere PeScador

viSita gUiada l oficiNa de turiSme

A les 18 h. Itinerari Natural del Riu Fluvià

diUmeNge 27Y

la joNquera

viSita gUiada l muSeu memorial de l’exili

A partir de les 10 h. El MUME obre les portes al seu públic oferint l’entra-
da gratuïta de 10 a 14 h. Ruta guiada gratuïta per a particulars a les 11 h.

PaSSeig marítim, caStelló d’emPúrieS eSPai Port, el Port de la Selva

Y literatura cerimòNia a figUereS

Entrega del IV Premi Frederic Pujulà
nn L’Auditori Convent dels Caputxins acollirà, a partir de les 18 h, 
la gala de lliurament del IV premi de narrativa curta de gènere fan·
tàstic en català. A més de l’entrega, l’acte comptarà amb les actua·
cions de la ballarina Noemi Acedo, del Ballet Figueres, i de l’actua·
ció musical Eclipse Duo. El relat guanyador d’aquesta edició rebrà 
un premi de 300 euros més un 10% per a l’ONG que esculli. L’entra·
da a l’esdeveniment és gratuïta, però a causa de la Covid·19 cal re·
gistrar·se prèviament per al control de l’aforament. n

SetemBre

27

dillUNS 28Y

figuereS

preSeNtació l BiBlioteca fagueS de climeNt

A les 18 h. Del llibre Retorn al Paradís , amb l’autora, Sílvia Vilacoba; l’edi-
tor, Josep Oliveras, i la mestra i rapsoda Carrie Dorca

Y fotografia participació popUlar

Recordar la història a través d’objectes rellevants 
nn Per a l’elaboració d’una de les exposicions «Homenatges», l’artista Petra Vlasman demana participa·
ció a totes les persones interessades a fer una acció de memòria. Es tracta de compartir una foto, a l’adre·
ça electrònica petravlasman@gmail.com, d’un objecte que tingui un significat personal, que hagi pro·
porcionat orientació en algun moment de la vida. La seva estrena al MUME està prevista  al novembre. n
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Castelló d’Empúries confirma la 
quarta edició de l’EmpuriaTApes
Redacció l castelló d’empúries

D urant onze dies, trenta-tres 
restaurants i establiments 
de Castel ló d’Empúries 

participaran en la quarta edició 
de l’EmpuriaTApes. Una opor-
tunitat per assaborir una gran 
varietat de tapes que presenten 
opcions que van des de la cuina 
tradicional, la cuina d’autor o me-
diterrània fins a la cuina interna-
cional: francesa, belga, alemanya 
o italiana, entre altres.

Les diferents creacions culinà-
ries venen acompanyades d’una 
beguda i tenen un preu de 3 eu-
ros. Es poden consultar la pàgi-
na web www.empuriatapes.cat. 
En aquesta pàgina web també hi 
apareixen els horaris d’obertura 
dels establiments. A més, tam-
bé s’ofereix la possibilitat de vo-
tar per la millor tapa. Cada vota-

Presentació. Helena solana i salvi Güell al resturant 9 color HORA NOVA

ció entrarà en el sorteig d’un so-
par per a dues persones a un dels 
restaurants que participen, a 
més d’un salt en tàndem a l’Sky-
dive Empuriabrava i un passeig 
en barca pels canals, pel primer 

i segon premi del sorteig, respec-
tivament. La tapa que acumuli 
més votacions serà la guanyadora 
d’EmpuriaTApes 2020. En l’edi-
ció de l’any 2019 va ser el restau-
rant 9 Color d’Empuriabrava. n

DEL 2 A L’11 D’OCTUBREgAsTronomiA

Redacció l castelló d’empúries  

Castelló d’Empúries s’ha 
sumat a la Setmana Euro-
pea de la Mobilitat Soste-

nible, que s’ha celebrat des del 
16 de setembre i que acaba avui, 
dimarts 22 de setembre. Tot i les 
restriccions derivades de la Co-
vid-19, s’ha pogut oferir, com en  
edicions anteriors, la gratuïtat 
del transport públic entre la vila 
de Castelló i Empuriabrava, en 
ambdós sentits.

A més a més, avui dimarts es 
tancarà entre les 8 h i les 20 h el 
pas de vehicles a motor pel vial 
dels horts i ran de muralla, entre 
el pont de la Mercè i l’entrada a 
l’aparcament de la Farinera. Una 
bona ocasió per fer a peu aquest 
trajecte de 350 m, que passa per 
un dels entorns més emblemà-
tics de la vila de Castelló.

La Setmana Europea de la Mo-
bilitat té com a objectiu organit-

Actes ‘verds’ en la setma-
na Europea de mobilitat

zar accions en bé d’unes ciutats 
i viles més sostenibles així com 
promoure formes de desplaça-
ment que humanitzin els car-
rers i contribueixin a reduir els 
efectes del canvi climàtic. n

Gratis. Bus d’empuriabrava a la vila

mesuRes a castelló d’empúRiesmEDi AmbiEnT

PROPOSTES D’OCI I ENSENYAMENT PER LA TARDORsoCiETAT

Redacció l la jonquera  

Els centres cívics escalfen 
motors per les activitats de 
tardor. Alguns municipis ja 

han avançat tota la programació 
d’activitats que realitzaran fins al 
desembre, i ja tenen les inscripci-
ons obertes.

Un d’aquests pobles és la Jon-
quera, que ha anunciat un re-
guitzell d’activitats sota el lema 
«Gaudim junts d’una cultura 5 es-
trelles». Més de 40 activitats, 22 
cursos i 20 tallers per a aquesta 
tardor, que demostren la voluntat 
del consistori per recuperar l’acti-
vitat social i cultural del munici-
pi i constatar que la cultura és se-
gura. Les activitats detallades es 
troben a la pàgina web del muni-
cipi, des d’on es podran fer les ins-
cripcions telemàticament, entre 
el 16 i el 25 de setembre, omplint 
el següent formulari i enviant-lo a 
canlaporta@lajonquera.cat. 

roses. És un altre dels munici-
pis que ja té les preinscripcions 
obertes. Concretament pels cur-
sos, les activitats i els tallers que 

Els municipis ofereixen activitats lúdiques, culturals i de formació, adaptades al context actual

Els centres cívics obren inscripcions

oferirà aquest curs al jovent del 
municipi, al Centre d’Activitats 
Joves de Roses (CAR). Totes les 
activitats i els serveis són gra-
tuïts, i es pot fer la preinscripció 
per correu electrònic a l’adreça 
joventut@roses.cat o bé presen-
cialment al CAR.

Figueres. Avui dimarts comen-
cen les preinsripcions en línia a 
la pàgina web del consistori per 
les més de 60 activitats que oferei-
xen els centres cívics municipals 
de Figueres. Propostes que inclo-
uen ball, dansa, gimnàstica, arts 
plàstiques, idiomes, habilitats i 

recursos, aula gastronòmica, in-
fantil/juvenil, informàtica, acti-
vitats +60, exposicions, especta-
cles i conferències. 

castelló d’empúries. Tot i la ma-
nera temporal de la majoria d’ac-
tivitats que s’englobaven dins els 

apartats d’artesania, salut i crei-
xement personal, l’oferta forma-
tiva presenta un total de 33 cur-
sos. Jornades i tallers que ja han 
obert les inscripcions, a través 
d’un formulari disponible en lí-
nia a la pàgina web de l’Ajunta-
ment. n
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«cREc QUE EL sOLAIMAN 
sERÀ EL PRIMER cAs DE 
MOLTs»

dani haroY
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Y futbol

La Unió s’endú el derbi 
contra el Sant Pere
nn El futbol alt-empordanès va 
poder gaudir diumenge passat 
d’un derbi femení entre el Fi-
gueres i el Sant Pere Pescador, 
un partit que es va resoldre amb 
un resultat de 0 a 4 favorable a les 
unionistes. El conjunt entrenat 
per Quim Cruset, que va asso-
lir d’aquesta manera la prime-
ra victòria de la temporada, va 
encarrilar l’enfrontament aviat 
amb una diana de Qendresa (3’). 
Gasull (21’), Cruset (57’) i Aroa 
(75’) van ser les altres golejado-
res. n

Y futbol

Valentín brilla en el seu debut amb el Lugo
nn Després de desvincular-se del Deportivo de la Corunya, el carri-
ler d’Avinyonet de Puigventós, Gerard Valentín, ha tornat al Lugo, 
equip on ja va jugar cedit el curs passat. Diumenge, en el seu debut, 
va ser el jugador més destacat en el triomf contra el Leganés (2-1).  n

Y futbol

Fàbrega, novetat a la convocatòria del Granada
nn El porter llançanenc Arnau Fàbrega, jugador format al planter 
del Figueres, es va estrenar la setmana passada a la convocatòria 
del Granada, tot i que finalment no va jugar en el partit d’elimina-
tòria Europa contra el Teuta, amb triomf andalús per un clar 0 a 4. n

Y  futbol

Chavarría ja con-
venç a Saragossa
nn El lateral f iguerenc Pep 
Chavarría, nou fitxatge del 
Saragossa, va oferir una bo-
na imatge en els partits amis-
tosos de la setmana passada 
contra el Nàstic (derrota ara-
gonesa per 1 a 0) i el Girona 
(triomf per 1 a 0). n

El planter del Roses Platja arriba a dalt
futbol platja. LA LLIGA EUROPEA TAMBÉ VA cOMPTAR AMB LA PREsÈNcIA DE DANI HAROY

Del 8 al 13 de setembre la lo-
calitat portuguesa de Nazaré va 
acollir l’Euro Winners Cup d’en-
guany, una competició que va 
servir per esbrinar el nom del 
campió europeu, un títol que va 
anar a parar a Rússia, concreta-
ment a les vitrines del BSC Kris-
tall, que es va imposar a la final, 
en la tanda de penals, al Braga 
portuguès. 

Més enllà dels vencedors, pe-
rò, l’edició d’aquest 2020 resul-
tava especial en clau alt-empor-
danesa, tenint en compte que per 
primera vegada un jugador for-
mat al Roses Platja, Solaiman Ba-
tis, arribava a disputar aquesta 
competició internacional. Ho va 
fer a les files del Torrejón BS, un 
equip madrileny que, malgrat la 

J. N. l roSES
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serà el primer de molts», detalla el 
president i coordinador del con-
junt rosinc, Dani Haro, qui també 
va disputar l’Euro Winners Cup 
d’enguany, en el seu cas jugant 
amb l’ACS West Deva, campió ro-
manès, amb qui tampoc va pas-
sar a la fase final. 

Ara, tots dos junts, estan de-
fensant els colors de l’Os Naza-
renos portuguès a la Lliga Naci-
onal d’aquest país. De moment, ja 
s’han classificat per la fase final.   n

Per primera vegada un 
jugador format al club, 
en aquest cas Solaiman 
Batis, ha disputat l’Euro 
Winners Cup

jovE promEsa. Batis, en una imatge del passat Euro Winners Cup HORA NOVA

Y  futbol

Valentín, revulsiu 
al Fuenlabrada
nn El lateral d’Avinyonet de 
Puigventós, Pol Valentín, va 
ser suplent en el partit que el 
seu equip, el Fuenlabrada, va 
jugar al camp del Las Palmas 
(3-3). Amb l’empordanès al 
camp, l’equip madrileny va 
remuntar un 0 a 2 en contra. n

bona actuació de l’empordanès, 
no va aconseguir passar la fase 
de grups. «Vam iniciar el projec-
te formatiu al club fa sis anys amb 
l’objectiu que passés precisa-
ment això, i crec que en Solaiman 

CUJEDA
Resaltado



HORA NOVA 2.578  n    22 de setembre de 2020 Esports 43

El passeig Marítim d’Empuria-
brava ha vibrat un cop més amb la 
celebració de la 100% Half Empu-
riabrava, una prova que enguany 
s’ha hagut d’adaptar a les mesu-
res i els protocols de prevenció 
de contagi per la Covid-19. La po-
pular triatló, que des del passeig 
va resseguir el camí natural de la 
Muga, passant d’aquesta manera 
pel Parc Natural dels Aiguamolls 
de l’Empordà i travessant el cen-
tre històric abans de tornar altra 
vegada al punt d’inici, va tenir 
lloc diumenge passat, quan de-
senes d’atletes van completar els 
diferents trams de la competició: 
1.900 metres nedant; 90 quilòme-
tres en bicicleta i 21 quilòmetres 
corrent. 

Redacció l empuriabrava  
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Empuriabrava, a ritme de triatló
El passeig Marítim va 
ser l’escenari d’una nova 
edició de la popular 
competició, adaptada 
enguany pel coronavirus

en aquesta categoRia van 
vènceR enRic Joan teJedoR 
i LauRa gómez

DiSTÀNCia OLÍmpiCaY

TriaTLó. coLLin cHaRtieR i meRcè tuseLL, vencedoRsY

El temps de dissabte, amb tem-
pesta, va deixar unes condicions 
òptimes per a la pràctica del triat-
ló de diumenge, la primera prova 
del circuit 100x100 Half. En la ca-
tegoria masculina, Collin Char-
tier es va exhibir i va aconseguir 

HORA NOVAnatació. El tram constava de 1.900 metres

El passat cap de setmana el 
GEN Roses va organitzar la N3 
Optimist Vela Open, un esdeve-
niment que va aplegar 31 rega-
tistes a l’aigua rosinca repartits 
en diferents modalitats: 9 lasers, 
15 windsurfers i 6 optimists. 
Malgrat que els participants van 
haver d’aprofitar una finestra de 
vent molt curta, amb un vent tèr-
mic de 4 a 8 nusos, finalment es 
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van poder celebrar un total de 
dues proves. 

A la categoria de classe Ve-
la Open el primer classificat va 
ser Pau Deulofeu, seguit de Job 
Breur i Vicens Batlle, mentre que 
en Optimist el vencedor, després 
d’una regata molt renyida, va ser 
Cesc Feliu, secundat al podi per 
Candela Amado i Lluc Garcés. A 
Windsurf, d’altra banda, el gua-
nyador va ser Joan Morell, seguit 
d’Arnau Caner i Santi Garcés. n

L’Optimist omple les 
instal·lacions del GEN

veLa. un totaL de 31 Regatistes a L’aiguaY

PaRticiPació. Les aigües que banyen Roses es van omplir de regatistes HORA NOVA

Es tracta de la cursa de la Dona amb 
més història de la demarcació gi-
ronina. Enguany, celebra la tretze-
na edició. 

El fet d’haver superat les expecta-
tives de participació ha fet que l’or-
ganització hagi doblat el nombre de 
samarretes de la prova. 

Els organitzadors demanen als par-
ticipants que comparteixin fotogra-
fies de la seva cursa particular a les 
xarxes socials, mitjançant l’etique-
ta pròpia d’aquesta edició. 

S’han d’efectuar a la web funda-
cioroses.org, des d’on s’obtindrà 
un comprovant –prèvia donació de 
10 euros– que servirà per obtenir 
la samarreta de l’edició d’aquest 
2020. 

+500

Les claus

13a 1000

inscripcions edició Samarretes #13cursadeladonaroses inscripcions

La Cursa de la Dona de Roses 
més especial que es recorda està 
a punt d’engegar motors. Concre-
tament, la prova d’enguany, que 
s’ha organitzat per tal que sigui 
adaptable al context pandèmic 
de la Covid-19, s’iniciarà a partir 
d’aquest dissabte, 26 de setem-
bre, i s’allargarà fins al diumen-
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La Cursa de la Dona de Roses, en marxa
La prova, adaptada a 
les restriccions de la 
Covid-19, s’inicia aquest 
dissabte i s’allarga fins al 
diumenge 4 d’octubre

SOLiDariTaT. La iniciativa Ja Ha suPeRat eL mig miLeR d’inscRiPcionsY

ge 4 d’octubre. Enguany, la prova 
organitzada pel Club Atletisme 
Roses i la Fundació Roses Contra 
el Càncer, que celebra la tretzena 
edició, resseguirà un recorregut 
de cinc quilòmetres que estarà 
degudament senyalitzat. L’itine-
rari s’haurà de fer de manera in-
dividual, amb parella o mitjan-
çant nuclis familiars, i es podrà 
realitzar a qualsevol hora del dia. 
Això sí, des de l’organització de-
manen als participants que re-
gistrin el seu temps per mitjà de 
l’aplicació Strava i que compar-
teixin fotografies de l’experièn-
cia mitjançant les xarxes socials 
i l’etiqueta #13cursadeladonade-
roses, etiquetant els comptes de 
@fundacioroses i @atletismero-
ses.

eL reCOrreguT. La 
prova rosinca trans-
correrà pel pas-
seig Marítim, 
s e n s e  p a s -
sar en cap ins-
tant per vials 
on c i rc u len 
veh icles. En 
aquest sentit, 
el punt de par-
t ida t indrà l loc 
a la plaça de les 
Botxes, on para el 
trenet turístic de la 
localitat costanera, 
mentre que l’arriba-
da serà pròxima a la 
plaça Catalunya. 

Per ara, i segons 
avançava ahir el 

mitjà ViladeRoses.cat, el volum 
d’inscripcions ja supera el mig 
miler de persones, la qual cosa ha 
provocat que des de l’organitza-
ció s’hagin demanat més samar-
retes, passant de les 500 al miler. 

Per formular la inscripció, pre-
cisament, cal que els futurs cor-
redors i corredores accedeixin 
al web fundacioroses.org. En el 
moment de realitzar la inscrip-
ció s’haurà de fer un donatiu de 
10 euros, un pas previ a l’obten-
ció d’un comprovant que serveix 
per obtenir la samarreta d’aques-
ta edició de la Cursa de la Dona 
rosinca. La peça de roba s’ha de 
recollir a la seu de la Fundació Ro-
ses Contra el Càncer, que està si-
tuada al carrer Pescadors del mu-
nicipi costaner. n

La PRova, com semPRe, 
constaRà d’un itineRaRi 
de 5 quiLòmetRes

La cuRsa ResseguiRà 
semPRe aquest esPai 

PeR faciLitaR La mobiLitat

reCOrreguT

paSSeig marÍTim

Y

Y

una destacada victòria, acompa-
nyat en el podi per Guillem Rojas 
i Roger Manyà, mentre que en no-
ies va vèncer Mercè Tusell, prin-
cipal favorita, seguida d’Isabela 
Gómez i Ana Otero. 

A la prova olímpica, per la seva 
banda, els guanyadors de la jor-
nada van ser Enric Joan Tejedor, 
secundat al podi per Sergi Lashe-
ras i Ricard Marí; i Laura Gómez, 
seguida d’Ariadna Arisó i Sandra 
Casellas. n
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Roses amplia el Pla de Millora de
la Circulació de Santa Margarida a
petició dels veïns
Una de les propostes inclou un carril bici que ressegueixi l'Avinguda Santa Margarida
i l'avinguda de la Platja fins al Clot dels Franquets

EMPORDÀ.INFO  21.09.2020 | 13:20

El Pla de Millora de la Circulació a la
urbanització de Santa Margarida inclourà, a
petició dels veïns, un carril bici que
connectarà amb el nou carril (ja en
execució) paral·lel a la comarcal C-260, la
pacificació del trànsit a motor reduint la
velocitat a 30 km/h dins l 'urbanització i la
reordenació de les seves zones comercials.
Les millores són fruit de les propostes
presentades per veïns i veïnes durant el
procés de participació ciutadana dut a terme
aquest mes de setembre, que ara seran
incloses en la configuració final del pla
circulatori.

El passat 7 de setembre, la regidoria de Seguretat Ciutadana va presentar als veïns de Santa Margarida
una primera proposta de reordenació del trànsit a dues zones de la urbanització, on es preveia una
primera fase que incloïa la zona del carrer Cala Llarga i l'avinguda Tamarell, i una segona fase
corresponent a la zona de l'Avinguda Santa Margarida i l'Illa del 600.
Després de la presentació, tal com es va fer amb l'anterior Pla de Millora de Circulació del Mas Oliva,
es va obrir un període de participació ciutadana fins al dia 20 de setembre per recollir propostes i
esmenes dels veïns.

Un cop analitzades les propostes presentades, l'Ajuntament ha pres la decisió d'incorporar dins el
Pla de Millora de la Circulació actuacions com el projecte d'un nou carril bici que
connectarà amb el carril ciclista d'accés a la població del traçat Bicitranscat, que s'està executant
actualment en paral·lel a la comarcal C-260. D'aquesta manera, es donarà continuïtat a la circulació de
bicicletes en condicions segures dins la urbanització. La proposta inicial és que el carril ressegueixi
l'Avinguda Santa Margarida i l 'avinguda de la Platja fins al Clot dels Franquets (1 km
aproximadament). Per altra banda, per tal de completar les bones condicions del recorregut, es
pacificarà el trànsit interior de la urbanització rebaixant la velocitat a 30 km/h i s'establiran vies
mixtes que facilitin la compatibilització del trànsit a motor i les bicicletes, amb l'objectiu de
permetre enllaçar el nou carril bici amb el Passeig Marítim.

Una altra de les millores proposades que inclourà el nou Pla de Circulació, serà la incorporació d'una
nova fase que se sumarà a les fases 1 i 2 ja proposades, encarregada de la reordenació de les
zones més comercials de la urbanització, i que serà desenvolupada per la Policia Local. Per últim,
s'exclouran de la Fase 1 del Pla els carrers Ridaura, Fluvià, Ter i Muga, en entendre que les
modificacions proposades no són urgents i no suposen afectacions greus per a la mobilitat de la zona
i possibilitant així que la reordenació final atengui les propostes presentades pel veïnat i sigui
consensuada amb ells.

L'ampliació del Pla requerirà més pressupost i un projecte integral

L'ampliació del Pla de Millora de Circulació amb una tercera fase i la inclusió del carril bici i de les
mesures complementàries per a facilitar la circulació amb bicicleta, impliquen un projecte
sensiblement més gran i que requerirà un pressupost major del previst inicialment. Per aquest
motiu, no s'executarà a través de l'empresa municipal de serveis (Rosersa), sinó que es
traslladaran les propostes per a les tres fases i la implementació del carril bici a la regidoria
d'Urbanisme de l'Ajuntament, per tal que aquest departament redacti el projecte definitiu per a
ser licitat i executat.

En aquest sentit, el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, ha declarat que "aquestes novetats
impliquen que la presentació del projecte definitiu del PMC a Santa Margarida no serà el pròxim 25 de
setembre, tal com estava previst, i també que la seva implementació serà més lenta. Tanmateix,
l'actuació final serà més integral i ambiciosa". També ha remarcat que "l'ampliació del projecte suposa
una un exercici de bona coordinació entre àrees diferents com Infraestructures, Seguretat i
Urbanisme. Quan treballem així som més eficients".

Per últim, s'han recollit també altres propostes referents a punts concrets de circulació, que seran
estudiats individualment i, si és procedent, incorporats al projecte final que surti d'Urbanisme. Pel que
fa a les propostes presentades que no són de circulació, seran enviades a les respectives àrees
municipals per al seu estudi.

Plana també ha manifestat que l'Ajuntament seguirà treballant en la millora de la circulació en
altres zones del municipi: "La fase de Santa Margarida del Pla de Millora de la Circulació s'allargarà
més del previst, perquè volem fer les coses bé i preferim fer-ho sense pressa si així fem més i millor.
Però això no atura la nostra agenda, paral·lelament seguirem tirant endavant les propostes de
reordenació d'altres zones. Esperem poder començar ben aviat un procés de participació similar al
Mas Mates".

Més informació

Protecció Civil activa l'alerta per la previsió de pluges intenses .

En prop del 10% dels accidents amb víctimes hi ha menors de 14 anys implicats.

Figueres aprova el projecte per a l'ampliació de les càmeres de videovigilància al centre .
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La Generalitat ampliarà la xarxa de fibra òptica a
l’Empordà abans de finals d’any
Diari de Girona.  El 79% de la població del Baix Empordà i el 65% de l’Alt Empordà
quedaran cobertes amb fibra òptica abans que acabi l’any gràcies al seu desplegament
als trams Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà i Verges-Llofriu.
Les obres per al tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà suposaran una inversió
d’1,9 milions d’euros per estendre 31 quilòmetres més de fibra òptica, que se
sumaran als 50 ja existents a la comarca.
Segons ha informat el Departament de Polítiques Digitals i Administració Pública en un
comunicat, el 65% del total de població que viu a l’Alt Empordà disposarà d’accés a
fibra òptica. La comarca passa d’aquesta manera de tenir 83.264 habitants amb accés
a la xarxa de fibra òptica a oferir accés a 8.518 habitants nous (970 habitants del Port
de la Selva, 2.712 de Cadaqués i 4.836 de Llançà).
La comarca passarà de tenir cinc municipis connectats (Figueres, Vilafant, Vila-sacra,
Castelló d’Empúries i Roses) a tenir-ne vuit amb la incorporació del Port de la Selva,
Cadaqués i Llançà. Amb aquest projecte també quedaran connectats dos nous
polígons industrials.
Per altra banda, amb el projecte del tram Verges-Llofriu, el 78,7% dels habitants del
Baix Empordà disposaran de punt de connexió. La comarca fa un salt endavant amb
aquest projecte i un cop finalitzat, passarà de tenir gairebé 90.000 habitants amb
accés a la xarxa de fibra òptica a oferir accés a 15.847 habitants nous (463 habitants
de la Tallada d’Empordà, 1.153 d’Ullà, 11.645 de Torroella de Montgrí, 2.411 de Pals i
175 de Torrent). Amb una inversió d’1,4 milions d’euros, s’estendran 22,6 quilòmetres
nous de fibra òptica, que se sumaran als 120 ja existents.
Amb el nou tram, la comarca del Baix Empordà passarà de tenir 12 municipis
connectats (Begur, la Bisbal d’Empordà, Calonge i Sant Antoni, Castell-Platja d’Aro,
Corçà, Mont-ras, Palafrugell, Palamós, Parlavà, Sant Feliu de Guíxols, Santa Cristina
d’Aro i Forallac) a tenir-ne 17 amb la incorporació de la Tallada d’Empordà, Ullà,
Torroella de Montgrí, Pals i Torrent.
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Nous cursos de formació a Roses per a
gent que busca feina
 21/09/2020

Avui dilluns s’obren les inscripcions per als cursos d’idiomes,
d’informàtica i noves tecnologies i el d’higiene alimentària i nutrició

Com cada any, a la tardor, l’Àrea de Promoció Econòmica de Roses organitza
uns cursos de formació de diferents temàtiques i matèries dirigits a les
persones que estan buscant feina, o bé per a gent que ja està treballant i vol
millorar les seves capacitats laborals. I avui, dilluns 21 de setembre, s’obre el
període d’inscripcions per poder participar-hi.

Cursos com ara el d’idiomes, concretament de francès, anglès i alemany dels
quals hi ha dos nivells, l’A 1 per a persones sense coneixements previs, i l’A 2
per a persones que volen assolir uns coneixements mínims per
desenvolupar tasques d’atenció al públic en l’àmbit laboral.
Uns cursos que s’imparteixen any rere any “per la demanda que tenen per
part de la ciutadania, destacant que aprendre francès és el més sol·licitat
perquè és el que es demana alhora de treballar a Roses en visitar-nos
molts de turistes francòfons, tot i que el d’anglès i el d’alemany també
són estan molt demanats, ja que si no fos així no els impartiríem”.

Altres dels cursos que l’Ajuntament de Roses imparteix cada any és el
d’Informàtica i Noves tecnologies “adreçat a tothom, des de la persona que
mai ha tocat un ordinador i fins a gent que ja té un coneixements previs i
volen formar-se en quant a processadors de textos i fulls de càlcul amb
l’objectiu de obtenir més coneixements alhora de buscar feina”, ha
explicat Llorens. Dintre d’aquest curs d’Informàtica “també es contempla el
d’iniciació a Internet, la cerca de feina via electrònica i la gestió de les
xarxes socials, en definitiva -ha subratllat el regidor de Promoció
Econòmica- i aquest curs d’informàtica, en concret, és per saber com
utilitzar les diferents plataformes digitals que hi ha per entrar en el
mercat laboral, així com crear un currículum vitae electrònic”.

Altre dels cursos que tenen molta demanda per part dels vilatans són el de
manipulador d’aliments “perquè és un requisit necessari per poder entrar
a treballar en el sector de la restauració o el de l’alimentació” i el
d’al·lèrgens “que cada cop es demana més ja que els establiments que
serveixen aliments no envasats han d’informar si els seus plats contenen
alguns al·lèrgens”, ha explicat Félix Llorens.

També calen destacar els cursos de català que organitza el Consorci per a la
Normalització Lingüística a través de l’Oficina de Català de Roses.

Informació de tots els cursos i com fer la inscripció en cadascú d’ells

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alemany nivell A1, Alt Empordà, Anglès inicial A2, Anglès
nivell A1, Badia de Roses, Cap de Creus, Catalunya, Costa Brava, Curs d'al·lèrgens, Curs de
manipulador d'aliments, Cursos d'idiomes, Cursos de català, Cursos de formació, Empordà,
Francès inicial A1, Francès nivell A1, Francès nivell A2, Girona, Informàtica i Noves Tecnologies,
Promoció Econòmica, Recerca de feina, Roses, Vila de Roses
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Com cada any, a la tardor, l’Àrea de Promoció Econòmica de Roses organitza
uns cursos de formació de diferents temàtiques i matèries dirigits a les
persones que estan buscant feina, o bé per a gent que ja està treballant i vol
millorar les seves capacitats laborals. I avui, dilluns 21 de setembre, s’obre el
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Cursos com ara el d’idiomes, concretament de francès, anglès i alemany dels
quals hi ha dos nivells, l’A 1 per a persones sense coneixements previs, i l’A 2
per a persones que volen assolir uns coneixements mínims per
desenvolupar tasques d’atenció al públic en l’àmbit laboral.
Uns cursos que s’imparteixen any rere any “per la demanda que tenen per
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Econòmica- i aquest curs d’informàtica, en concret, és per saber com
utilitzar les diferents plataformes digitals que hi ha per entrar en el
mercat laboral, així com crear un currículum vitae electrònic”.

Altre dels cursos que tenen molta demanda per part dels vilatans són el de
manipulador d’aliments “perquè és un requisit necessari per poder entrar
a treballar en el sector de la restauració o el de l’alimentació” i el
d’al·lèrgens “que cada cop es demana més ja que els establiments que
serveixen aliments no envasats han d’informar si els seus plats contenen
alguns al·lèrgens”, ha explicat Félix Llorens.
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De 500 s'ha passat a 1.000 samarretes per a que ningú es quedi sense

L’edició especial de la XIII Cursa de la
Dona de Roses ja supera el mig miler
d’inscripcions
 21/09/2020

Per aquest motiu s’han demanat més samarretes, passant de les 500
inicials a les 1.000 actuals

La bona demanda per participar a l’edició especial de la XIII Cursa de la
Dona ha fet que el Club Atletisme Roses i la Fundació Roses Contra el
Càncer hagin augmentat la tirada fins a les 1.000 samarretes per a que
ningú es quedi sense.
“Sí, inicialment vam demanar 500 samarretes perquè no sabíem com
respondria la gent en ser un format diferent de la  Cursa de la Dona a
causa de la Covid-19, però veient com va el ritme de les inscripcions,
que a hores d’ara s’han inscrit 527 persones, hem considerat demanar
500 samarretes més”, ha afirmat el president del Club Atletisme Roses,
Pere Sastre.

Recordem que la XIII Cursa de la Dona els participants no la correran a la
vegada, ja que per respectar les mesures de seguretat la Fundació i el
Club van decidir que els atletes la puguin fer entre el 26 de setembre i el 4
d’octubre “en un circuit que durant tots aquests dies estarà senyalitzat
i que transcorrerà pel passeig marítim, sense passar en cap moment
per vials on circulen vehicles”, ha assenyalat Pere Sastre.

Així, la sortida es farà des de la plaça de les Botxes, on hi té la parada el
Tren Turístic i l’arribada serà a tocar a la plaça Catalunya, però al mateix
passeig marítim. L’organització penjarà un cartell al far de la bocana de
Santa Margarida, que serà tot just la meitat de la cursa, que té una
distància de 5 km, com cada any, per a que la gent es pugui fer fotos i
penjar-les a les xarxes socials amb el hastag #13cursadeladonaroses.

El membre de la Junta de la Fundació Roses Contra el Càncer, Cinto Berta,
ha destacat que “l’organització d’aquesta cursa és molt important
després que ens hem vist obligats per la Covid-19 a suspendre altres
activitats que fem al llarg de l’any per recaptar diners per poder ajudar
als malalts i familiars de càncer”.

Una celebració especial de la XIII Cursa de la Dona per la qual Cinto Berta
ha volgut “agrair la implicació del Club Atletisme Roses per la seva
implicació i, com no, als nostres patrocinadors -Reformes i
Construccions José Mª Fernández, Papereria de l’Empordà-Ofiexperts i
Planxisteria i Pintura Jordi Prats- que es donen un recolzament molt
important per poder sufragar les despeses de l’adquisició de les
samarretes, així com també als joves i voluntaris que ens han ajudat a
fer difusió per les xarxes socials”.

Inscripcions, donatiu i recollida de samarretes

Per fer la inscripció s’ha de fer a través de la web fundacioroses.org.  En el
moment d’inscriure’s s’haurà de fer un donatiu de 10€, amb el qual es
rebrà un comprovant que dona dret a rebre la samarreta de la Cursa de la
Dona.
Amb aquest comprovant s’ha de dirigir a la seu de la Fundació Roses
Contra el Càncer (C/Pescadors, 13)  per recollir la samarreta, la qual, per
seguir el protocol de seguretat de la Covid-19 s’han establert uns dies i
horaris:

Dilluns, dimarts i divendres de 9 a 13 hores

Dimarts, dimecres i dijous de 15 a 18.30 hores

Durant la recollida de les samarretes s’han de respectar les mesures de
seguretat, higiene i distància social.
La samarreta no es podrà emprovar, per això consulteu a la web de la
inscripció les mides de les samarretes per tal de saber la talla que us
convé.
Destacar que una persona pot recollir varies samarretes presentant els
respectius comprovants de la inscripció.

Se ha producido un error.

Prueba a ver el vídeo en www.youtube.com o habilita JavaScript si estuviera inhabilitado en
el navegador.

Tags: 1.000 samarretes, A Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Cap de Creus, Catalunya, Club
Atletisme Roses, Costa Brava, COVID-19, Cursa de la Dona de Roses, Donatiu 10€, Edició
especial, Empordà, Fundació Roses Contra el Càncer, Girona, Inscripcions obertes, Protocol de
seguretat, Roses, Samarreta XIII Cursa de la Dona de Roses, Vila de Roses, XIII Cursa de la Dona
de Roses

Next
El conseller Puigneró va presentar

divendres el projecte de desplegament
de fibra òptica a Roses

Previous
Nous cursos de formació a Roses per a
gent que busca feina

Se suspèn el Carnaval de
Castelló d’Empúries del
2021
 22/09/2020

9 persones hi ha
ingressades a l’Hospital
de Figueres per
coronavirus
 22/09/2020

Avui, 21 de setembre, hi
ha 284 grups confinats
en 218 centres educatius
d’arreu de Catalunya
 21/09/2020

Total de casos de
coronavirus a l’Estat
espanyol a data d’avui,
21 de setembre de 2020
 21/09/2020

Protecció Civil activa
l’alerta del Pla INUNCAT
per la previsió de pluges
intenses aquesta tarda
 21/09/2020

La Fundació Salut
Empordà participa en un
estudi que dona veu als
cuidadors de familiars
amb Alzheimer
 21/09/2020

Cerca … Cerca

Informació d’interés

Col·laboradors

Informació municipal

Farmàcies de guàrdia a Roses

Facebook

Vila de Roses

My Tweets

Segueix-me a Twitter

Protecció Civil activa l'alerta
del Pla INUNCAT per la
previsió de pluges intenses
aquesta tarda

L’edició especial de la XIII
Cursa de la Dona de Roses ja
supera el mig miler
d’inscripcions

Roses crearà un carril bici
dins el Pla de millora de la
Circulació de Santa
Margarida

Nous cursos de formació a
Roses per a gent que busca
feina

El conseller Puigneró va
presentar divendres el
projecte de desplegament
de fibra òptica a Roses

Notícies més llegides

Copyright © All rights reserved. | ViladeRoses amb CoverNews.

“

Tanca i acepta
Hola, en aquest lloc web utilitzem galetes!
En pots veure tots els detalls a La nostra política de galetes

21/09/2020   L'edició especial de la XIII Cursa de la Dona de Roses ja supera el mig miler d'inscripcions
Superfície:100% Audiència:653 Valoració:44€ 

https://www.viladeroses.cat/ledicio-especial-de-la-xiii-cursa-de-la-dona-de-roses-ja-supera-el-mig-miler-dinscripcions/



Més notícies

Portada Roses Festa Major Comarca Girona Carnaval Opinió Contacta 

De 500 s'ha passat a 1.000 samarretes per a que ningú es quedi sense

L’edició especial de la XIII Cursa de la
Dona de Roses ja supera el mig miler
d’inscripcions
 21/09/2020

Per aquest motiu s’han demanat més samarretes, passant de les 500
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La bona demanda per participar a l’edició especial de la XIII Cursa de la
Dona ha fet que el Club Atletisme Roses i la Fundació Roses Contra el
Càncer hagin augmentat la tirada fins a les 1.000 samarretes per a que
ningú es quedi sense.
“Sí, inicialment vam demanar 500 samarretes perquè no sabíem com
respondria la gent en ser un format diferent de la  Cursa de la Dona a
causa de la Covid-19, però veient com va el ritme de les inscripcions,
que a hores d’ara s’han inscrit 527 persones, hem considerat demanar
500 samarretes més”, ha afirmat el president del Club Atletisme Roses,
Pere Sastre.

Recordem que la XIII Cursa de la Dona els participants no la correran a la
vegada, ja que per respectar les mesures de seguretat la Fundació i el
Club van decidir que els atletes la puguin fer entre el 26 de setembre i el 4
d’octubre “en un circuit que durant tots aquests dies estarà senyalitzat
i que transcorrerà pel passeig marítim, sense passar en cap moment
per vials on circulen vehicles”, ha assenyalat Pere Sastre.

Així, la sortida es farà des de la plaça de les Botxes, on hi té la parada el
Tren Turístic i l’arribada serà a tocar a la plaça Catalunya, però al mateix
passeig marítim. L’organització penjarà un cartell al far de la bocana de
Santa Margarida, que serà tot just la meitat de la cursa, que té una
distància de 5 km, com cada any, per a que la gent es pugui fer fotos i
penjar-les a les xarxes socials amb el hastag #13cursadeladonaroses.

El membre de la Junta de la Fundació Roses Contra el Càncer, Cinto Berta,
ha destacat que “l’organització d’aquesta cursa és molt important
després que ens hem vist obligats per la Covid-19 a suspendre altres
activitats que fem al llarg de l’any per recaptar diners per poder ajudar
als malalts i familiars de càncer”.

Una celebració especial de la XIII Cursa de la Dona per la qual Cinto Berta
ha volgut “agrair la implicació del Club Atletisme Roses per la seva
implicació i, com no, als nostres patrocinadors -Reformes i
Construccions José Mª Fernández, Papereria de l’Empordà-Ofiexperts i
Planxisteria i Pintura Jordi Prats- que es donen un recolzament molt
important per poder sufragar les despeses de l’adquisició de les
samarretes, així com també als joves i voluntaris que ens han ajudat a
fer difusió per les xarxes socials”.

Inscripcions, donatiu i recollida de samarretes

Per fer la inscripció s’ha de fer a través de la web fundacioroses.org.  En el
moment d’inscriure’s s’haurà de fer un donatiu de 10€, amb el qual es
rebrà un comprovant que dona dret a rebre la samarreta de la Cursa de la
Dona.
Amb aquest comprovant s’ha de dirigir a la seu de la Fundació Roses
Contra el Càncer (C/Pescadors, 13)  per recollir la samarreta, la qual, per
seguir el protocol de seguretat de la Covid-19 s’han establert uns dies i
horaris:

Dilluns, dimarts i divendres de 9 a 13 hores

Dimarts, dimecres i dijous de 15 a 18.30 hores

Durant la recollida de les samarretes s’han de respectar les mesures de
seguretat, higiene i distància social.
La samarreta no es podrà emprovar, per això consulteu a la web de la
inscripció les mides de les samarretes per tal de saber la talla que us
convé.
Destacar que una persona pot recollir varies samarretes presentant els
respectius comprovants de la inscripció.

Se ha producido un error.

Prueba a ver el vídeo en www.youtube.com o habilita JavaScript si estuviera inhabilitado en
el navegador.
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El regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, presentant amb l'Inspector de la Policia Local de Roses, Eduard
Campà, el projecte de millora de la circulació de Santa Margarida

Roses crearà un carril bici dins el Pla de
millora de la Circulació de Santa
Margarida
 21/09/2020

Un carril bici que suposarà desenvolupar un pla reordenació del trànsit de
Santa Margarida més ambició i complet de l’inicialment previst

Ahir diumenge, 20 de setembre, va finalitzar la consulta pública per fer
propostes o esmenes al Pla de Millora de la Circulació que l’Àrea de
Seguretat Ciutadana vol implementar a Santa Margarida.

I entre les propostes presentades pels veïns ha estat la creació d’un carri bici
i que l’Ajuntament de Roses ha decidit implementar “perquè ajudarà a
facilitar la mobilitat en bicicleta pe la urbanització, la qual suposarà fer
un pla de millora de la circulació més ambiciós i complet per tal de donar
una solució a una problemàtica, la de mobilitat, que existeix a Santa
Margarida”, ha afirmat el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana. I en
aquest sentit ha assenyalat el regidor, acompanyat de l’Inspector Eduard
Campà, “des de la Policia Local hem preparat un primer esbós de com ha
de ser una proposta de carril bici”.

Una proposta que contempla un carril bici que aniria de l’Avinguda Santa
Margarida (a tocar la C-260) per passar per l’Avinguda de la Platja fins al Clot
dels Franquets, amb un recorregut de 1 km aproximadament. Aquesta
implementació suposarà “l’eliminació d’entre 7 i 8 places d’aparcament a
la zona on està ubicat El Rancho”, ha desvetllat Plana.
Per altra banda, i per que la creació d’aquest carril bici no suposi l’eliminació
de més places d’aparcament al que és el centre de Santa Margarida, el seu
recorregut “es completarà amb la pacificació dels carrers rebaixant la
velocitat a 30 Km/h, per la qual cosa s’establiran vies mixtes per tal de
comptabilitzar el trànsit de vehicles i el de bicicletes, amb l’objectiu de
permetre enllaçar el nou carril bici amb el Passeig Marítim”.

Per portar a terme la creació d’aquest carril bici, en ser un projecte
d’envergadura, l’Area de Seguretat Ciutadana treballar amb l’Àrea
d’Urbanisme, que serà la que ha de treure a licitació el projecte, que

El Pla de Millora de Ciculació no es desenvoluparà als 4 carrers que
conflueixen amb l’Avinguda Tamarell

El regidor de Seguretat Ciutadana ha desvetllat que “a petició dels veïns els
carrers Riudaura, Fluvià, Ter i Muga, que conflueixen amb l’Avinguda
Tamarell i que no tenen sortida, quedaran exclosos, de moment, d’aquest
pla de reordenació de la circulació, ja que no afecten a la mobilitat de la
zona ni són d’especial urgència”, tot i que matisat que “es buscarà més
endavant reordenacions més consensuades amb el veïnat”.

Així mateix, l’Ajuntament de Roses ha recollit també altres propostes
referents a punts concrets de circulació, que seran estudiats una per una i, si
s’escau, incorporades al projecte final que surti de l’Àrea d’Urbanisme,
mentre que aquelles idees que no són de circulació, seran enviades a les
seves respectives àrees.

Pla de millora de la Circulació de Mas Mates

Joan Plana també ha manifestat que com el Pla de Millora de la Circulació
de Santa Margarida s’allargarà més del previst, ja que “el volem fer bé i
sense pressa, paral·lelament continuarem amb aquets plans de millora en
altres punts de Roses i, en aquest sentit, esperem poder començar ben
aviat un procés de participació per a la urbanització de Mas Mates”.
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Un carril bici que suposarà desenvolupar un pla reordenació del trànsit de
Santa Margarida més ambició i complet de l’inicialment previst

Ahir diumenge, 20 de setembre, va finalitzar la consulta pública per fer
propostes o esmenes al Pla de Millora de la Circulació que l’Àrea de
Seguretat Ciutadana vol implementar a Santa Margarida.

I entre les propostes presentades pels veïns ha estat la creació d’un carri bici
i que l’Ajuntament de Roses ha decidit implementar “perquè ajudarà a
facilitar la mobilitat en bicicleta pe la urbanització, la qual suposarà fer
un pla de millora de la circulació més ambiciós i complet per tal de donar
una solució a una problemàtica, la de mobilitat, que existeix a Santa
Margarida”, ha afirmat el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana. I en
aquest sentit ha assenyalat el regidor, acompanyat de l’Inspector Eduard
Campà, “des de la Policia Local hem preparat un primer esbós de com ha
de ser una proposta de carril bici”.

Una proposta que contempla un carril bici que aniria de l’Avinguda Santa
Margarida (a tocar la C-260) per passar per l’Avinguda de la Platja fins al Clot
dels Franquets, amb un recorregut de 1 km aproximadament. Aquesta
implementació suposarà “l’eliminació d’entre 7 i 8 places d’aparcament a
la zona on està ubicat El Rancho”, ha desvetllat Plana.
Per altra banda, i per que la creació d’aquest carril bici no suposi l’eliminació
de més places d’aparcament al que és el centre de Santa Margarida, el seu
recorregut “es completarà amb la pacificació dels carrers rebaixant la
velocitat a 30 Km/h, per la qual cosa s’establiran vies mixtes per tal de
comptabilitzar el trànsit de vehicles i el de bicicletes, amb l’objectiu de
permetre enllaçar el nou carril bici amb el Passeig Marítim”.

Per portar a terme la creació d’aquest carril bici, en ser un projecte
d’envergadura, l’Area de Seguretat Ciutadana treballar amb l’Àrea
d’Urbanisme, que serà la que ha de treure a licitació el projecte, que

El Pla de Millora de Ciculació no es desenvoluparà als 4 carrers que
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El regidor de Seguretat Ciutadana ha desvetllat que “a petició dels veïns els
carrers Riudaura, Fluvià, Ter i Muga, que conflueixen amb l’Avinguda
Tamarell i que no tenen sortida, quedaran exclosos, de moment, d’aquest
pla de reordenació de la circulació, ja que no afecten a la mobilitat de la
zona ni són d’especial urgència”, tot i que matisat que “es buscarà més
endavant reordenacions més consensuades amb el veïnat”.

Així mateix, l’Ajuntament de Roses ha recollit també altres propostes
referents a punts concrets de circulació, que seran estudiats una per una i, si
s’escau, incorporades al projecte final que surti de l’Àrea d’Urbanisme,
mentre que aquelles idees que no són de circulació, seran enviades a les
seves respectives àrees.

Pla de millora de la Circulació de Mas Mates

Joan Plana també ha manifestat que com el Pla de Millora de la Circulació
de Santa Margarida s’allargarà més del previst, ja que “el volem fer bé i
sense pressa, paral·lelament continuarem amb aquets plans de millora en
altres punts de Roses i, en aquest sentit, esperem poder començar ben
aviat un procés de participació per a la urbanització de Mas Mates”.

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Àrea de Seguretat Ciutadana, Badia de Roses,
Cap de Creus, Carril bici, Catalunya, Consulta pública, Costa Brava, Empordà, Girona, Joan Plana,
Pla de Millora de la Circulació a Santa Margarida, Projecte ambiciòs i complet, Roses, Vila de
Roses

Next
La Fundació Salut Empordà participa en
un estudi que dona veu als cuidadors de

familiars amb Alzheimer

Previous
El conseller Puigneró va presentar
divendres el projecte de desplegament de
fibra òptica a Roses

Se suspèn el Carnaval de
Castelló d’Empúries del
2021
 22/09/2020

9 persones hi ha
ingressades a l’Hospital
de Figueres per
coronavirus
 22/09/2020

Avui, 21 de setembre, hi
ha 284 grups confinats en
218 centres educatius
d’arreu de Catalunya
 21/09/2020

Total de casos de
coronavirus a l’Estat
espanyol a data d’avui, 21
de setembre de 2020
 21/09/2020

Protecció Civil activa
l’alerta del Pla INUNCAT
per la previsió de pluges
intenses aquesta tarda
 21/09/2020

La Fundació Salut
Empordà participa en un
estudi que dona veu als
cuidadors de familiars
amb Alzheimer
 21/09/2020

Cerca … Cerca

Informació d’interés

Col·laboradors

Informació municipal

Farmàcies de guàrdia a Roses

Facebook

Vila de Roses

My Tweets

Segueix-me a Twitter

Protecció Civil activa l'alerta
del Pla INUNCAT per la
previsió de pluges intenses
aquesta tarda

L’edició especial de la XIII
Cursa de la Dona de Roses ja
supera el mig miler
d’inscripcions

Roses crearà un carril bici
dins el Pla de millora de la
Circulació de Santa
Margarida

Nous cursos de formació a
Roses per a gent que busca
feina

El conseller Puigneró va
presentar divendres el
projecte de desplegament
de fibra òptica a Roses

Notícies més llegides

Copyright © All rights reserved. | ViladeRoses amb CoverNews.

“

Tanca i acepta
Hola, en aquest lloc web utilitzem galetes!
En pots veure tots els detalls a La nostra política de galetes

21/09/2020   Roses crearà un carril bici dins el Pla de millora de la Circulació de Santa Margarida
Superfície:100% Audiència:653 Valoració:44€ 

https://www.viladeroses.cat/roses-creara-un-carril-bici-dins-el-pla-de-millora-de-la-circulacio-de-santa-margarida/



Més notícies

Portada Roses Festa Major Comarca Girona Carnaval Opinió Contacta 

El conseller Puigneró durant la reunió amb l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan

El conseller Puigneró va presentar
divendres el projecte de desplegament de
fibra òptica a Roses
 21/09/2020

Un desplegament de fibra òptica que es completarà a la resta de la
comarca de l’Alt Empordà cobrint el 65% del territori

El conseller de Polítiques Digitals i Administració Pública, Jordi Puigneró, es
va reunir aquest divendres amb l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, per
presentar-li el projecte de desplegament de la fibra òptica de la Generalitat
al tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà, que ViladeRoses va
publicar aquest mateix dissabte.
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Tweet

HOME ROSES MUNICIPI EL CONSELLER PUIGNERÓ PRESENTA EL PROJECTE DE DESPLEGAMENT DE
FIBRA ÒPTICA A ROSES

El conseller de Polítiques Digitals i Administració Pública, Jordi Puigneró, s’ha

reunit aquest divendres amb l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, trobada

durant la qual ha presentat el projecte de desplegament de la fibra òptica

de la Generalitat al tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà.

Puigneró ha aprofitat la visita a Roses per fer un seguiment de les obres ja

acabades del tram Figueres – Roses, que, amb una inversió de 340.000 euros,

possibilita l’accés a la xarxa de fibra òptica de la Generalitat a gairebé 32.000

habitants, el 22,6% de la població total de l’Alt Empordà. Les obres han estès

25,4 quilòmetres de fibra òptica, que han permès disposar de connexió als

municipis de Castelló d’Empúries (inclòs el nucli d’Empuriabrava), Roses,

Fortià i Vila-Sacra.

Pel que fa el projecte del tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà, les

obres suposaran una inversió d’1.900.000 euros, per estendre 31 quilòmetres

més de fibra òptica, que se sumaran als 50 ja existents a la comarca.

D’aquesta manera, el 65% del total de població de l’Alt Empordà disposarà

d’accés a la fibra òptica de la Generalitat. La comarca passa de tenir 83.264

habitants amb accés a la xarxa de fibra òptica de la Generalitat a oferir accés

a 8.518 habitants nous (970 habitants del Port de la Selva, 2.712 de Cadaqués

i 4.836 de Llançà). Així doncs, la comarca passarà de tenir cinc municipis

connectats (Figueres, Vilafant, Vila-sacra, Castelló d’Empúries i Roses) a tenir-

ne vuit amb la incorporació del Port de la Selva, Cadaqués i Llançà. Amb

aquest projecte també quedaran connectats dos nous polígons industrials.

Per altra banda, amb el projecte del tram Verges-Llofriu, el 78,7% dels

habitants del Baix Empordà disposaran de punt de connexió. La comarca fa

un salt endavant amb aquest projecte i un cop finalitzat, passarà de tenir

gairebé 90.000 habitants amb accés a la xarxa de fibra òptica de la

Generalitat a oferir accés a 15.847 habitants nous (463 habitants de la

Tallada d’Empordà, 1.153 d’Ullà, 11.645 de Torroella de Montgrí, 2.411 de Pals

i 175 de Torrent). Amb una inversió d’1,400.000 euros, s’estendran 22,6

quilòmetres nous de fibra òptica de la Generalitat, que se sumaran als 120 ja

existents. La comarca passarà de tenir 12 municipis connectats (Begur, La

Bisbal d’Empordà, Calonge i Sant Antoni, Castell-Platja d’Aro, Corçà, Mont-ras,

Palafrugell, Palamós, Parlavà, Sant Feliu de Guíxols, Santa Cristina d’Aro i

Forallac) a tenir-ne 17 amb la incorporació de La Tallada d’Empordà, Ullà,

Torroella de Montgrí, Pals i Torrent.

Impuls al desplegament de la fibra òptica

Les obres, previstes per al 2021, s’inclouen en l’acord de Govern del 4 d’agost

per accelerar el desplegament de la xarxa de fibra òptica al territori. Altres

projectes aprovats a l’Alt i el Baix Empordà són els trams Figueres-Palau-

Saverdera i Torroella de Montgrí-l’Estartit.

Cal recordar que l’acord de Govern preveu un increment de 57 milions

d’euros més d’inversió, que se sumen als 13,5 que ja estan en execució per

connectar les capitals de comarca. D’aquest increment, 19.536.860 euros es

destinen a les comarques gironines i més de la meitat d’aquesta inversió es

fa a l’Empordà, amb 10.555.000 euros repartits en projectes a l’Alt i Baix

Empordà.
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HOME ROSES MUNICIPI EL CONSELLER PUIGNERÓ PRESENTA EL PROJECTE DE DESPLEGAMENT DE
FIBRA ÒPTICA A ROSES

El conseller de Polítiques Digitals i Administració Pública, Jordi Puigneró, s’ha

reunit aquest divendres amb l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, trobada

durant la qual ha presentat el projecte de desplegament de la fibra òptica

de la Generalitat al tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà.

Puigneró ha aprofitat la visita a Roses per fer un seguiment de les obres ja

acabades del tram Figueres – Roses, que, amb una inversió de 340.000 euros,

possibilita l’accés a la xarxa de fibra òptica de la Generalitat a gairebé 32.000

habitants, el 22,6% de la població total de l’Alt Empordà. Les obres han estès

25,4 quilòmetres de fibra òptica, que han permès disposar de connexió als

municipis de Castelló d’Empúries (inclòs el nucli d’Empuriabrava), Roses,

Fortià i Vila-Sacra.

Pel que fa el projecte del tram Roses-Port de la Selva-Cadaqués-Llançà, les

obres suposaran una inversió d’1.900.000 euros, per estendre 31 quilòmetres

més de fibra òptica, que se sumaran als 50 ja existents a la comarca.

D’aquesta manera, el 65% del total de població de l’Alt Empordà disposarà

d’accés a la fibra òptica de la Generalitat. La comarca passa de tenir 83.264

habitants amb accés a la xarxa de fibra òptica de la Generalitat a oferir accés

a 8.518 habitants nous (970 habitants del Port de la Selva, 2.712 de Cadaqués

i 4.836 de Llançà). Així doncs, la comarca passarà de tenir cinc municipis

connectats (Figueres, Vilafant, Vila-sacra, Castelló d’Empúries i Roses) a tenir-

ne vuit amb la incorporació del Port de la Selva, Cadaqués i Llançà. Amb

aquest projecte també quedaran connectats dos nous polígons industrials.

Per altra banda, amb el projecte del tram Verges-Llofriu, el 78,7% dels

habitants del Baix Empordà disposaran de punt de connexió. La comarca fa

un salt endavant amb aquest projecte i un cop finalitzat, passarà de tenir

gairebé 90.000 habitants amb accés a la xarxa de fibra òptica de la

Generalitat a oferir accés a 15.847 habitants nous (463 habitants de la

Tallada d’Empordà, 1.153 d’Ullà, 11.645 de Torroella de Montgrí, 2.411 de Pals

i 175 de Torrent). Amb una inversió d’1,400.000 euros, s’estendran 22,6

quilòmetres nous de fibra òptica de la Generalitat, que se sumaran als 120 ja

existents. La comarca passarà de tenir 12 municipis connectats (Begur, La

Bisbal d’Empordà, Calonge i Sant Antoni, Castell-Platja d’Aro, Corçà, Mont-ras,

Palafrugell, Palamós, Parlavà, Sant Feliu de Guíxols, Santa Cristina d’Aro i

Forallac) a tenir-ne 17 amb la incorporació de La Tallada d’Empordà, Ullà,

Torroella de Montgrí, Pals i Torrent.

Impuls al desplegament de la fibra òptica

Les obres, previstes per al 2021, s’inclouen en l’acord de Govern del 4 d’agost

per accelerar el desplegament de la xarxa de fibra òptica al territori. Altres

projectes aprovats a l’Alt i el Baix Empordà són els trams Figueres-Palau-

Saverdera i Torroella de Montgrí-l’Estartit.

Cal recordar que l’acord de Govern preveu un increment de 57 milions

d’euros més d’inversió, que se sumen als 13,5 que ja estan en execució per

connectar les capitals de comarca. D’aquest increment, 19.536.860 euros es

destinen a les comarques gironines i més de la meitat d’aquesta inversió es

fa a l’Empordà, amb 10.555.000 euros repartits en projectes a l’Alt i Baix

Empordà.
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HOME ROSES URBANISME ROSES AMPLIARÀ EL PLA DE MILLORA DE LA CIRCULACIÓ DE SANTA
MARGARIDA A PETICIÓ DELS VEÏNS

Foto aèria de la bahia de Roses

El Pla de Millora de la Circulació a la urbanització de Santa Margarida

inclourà, a petició dels veïns, un carril bici que connectarà amb el nou carril

(ja en execució) paral·lel a la comarcal C-260, la pacificació del trànsit a motor

reduint la velocitat a 30 km/h dins l’urbanització i la reordenació de les seves

zones comercials. Les millores són fruit de les propostes presentades per

veïns i veïnes durant el procés de participació ciutadana dut a terme aquest

mes de setembre, que ara seran incloses en la configuració final del pla

circulatori.

El passat 7 de setembre, la regidoria de Seguretat Ciutadana va presentar als

veïns de Santa Margarida una primera proposta de reordenació del trànsit a

dues zones de la urbanització, on es preveia una primera fase que incloïa la

zona del carrer Cala Llarga i  l ’avinguda Tamarell ,  i  una segona fase

corresponent a la zona de l’Avinguda Santa Margarida i l’Illa del 600. Després

de la presentació, tal i  com es va fer amb l ’anterior Pla de Millora de

Circulació del Mas Oliva, es va obrir un període de participació ciutadana

fins al dia 20 de setembre per recollir propostes i esmenes dels veïns.

Un cop analitzades les propostes presentades, l’Ajuntament ha pres la

decisió d’incorporar dins el Pla de Millora de la Circulació actuacions com el

projecte d’un nou carril bici que connectarà amb el carril ciclista d’accés a la

població del traçat BICITRANSCAT, que s’està executant actualment en

paral·lel a la comarcal C-260. D’aquesta manera, es donarà continuïtat a la

circulació de bicicletes en condicions segures dins la urbanització. La

proposta inicial és que el carril ressegueixi l’Avinguda Santa Margarida i

l’Avinguda de la Platja fins al Clot dels Franquets (1 km aproximadament). Per

altra banda, per tal de completar les bones condicions del recorregut, es

pacificarà el trànsit interior de la urbanització rebaixant la velocitat a 30

Km/h i s’establiran vies mixtes que facilitin la compatibilització del trànsit a

motor i les bicicletes, amb l’objectiu de permetre enllaçar el nou carril bici

amb el Passeig Marítim.

Una altra de les millores proposades que inclourà el nou Pla de Circulació,

serà la incorporació d’una nova fase que se sumarà a les fases 1 i 2 ja

proposades, encarregada de la reordenació de les zones més comercials de

la urbanització, i que serà desenvolupada per la Policia Local. Per últim,

s’exclouran de la Fase 1 del Pla els carrers Ridaura, Fluvià, Ter i Muga, en

entendre que les modificacions proposades no són urgents i no suposen

afectacions greus per a la mobilitat de la zona i possibilitant així que la

reordenació final atengui les propostes presentades pel veïnat i sigui

consensuada amb ells.

L’ampliació del Pla requerirà més pressupost i un projecte integral

L’ampliació del Pla de Millora de Circulació amb una tercera fase i la inclusió

del carril bici i de les mesures complementàries per a facilitar la circulació

amb bicicleta, impliquen un projecte sensiblement més gran i que requerirà

un pressupost major del previst inicialment. Per aquest motiu, no s’executarà

a través de l’empresa municipal de serveis (ROSERSA), sinó que es

traslladaran les propostes per a les tres fases i la implementació del carril

bici a la regidoria d’Urbanisme de l’Ajuntament, per tal que aquest

departament redacti el projecte definitiu per a ser licitat i executat.

En aquest sentit, el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, ha declarat

que “aquestes novetats impliquen que la presentació del projecte definitiu

del PMC a Santa Margarida no serà el pròxim 25 de setembre, tal com estava

previst, i també que la seva implementació serà més lenta. Tanmateix,

l’actuació final serà més integral i ambiciosa”. També ha remarcat que

“l’ampliació del projecte suposa una un exercici de bona coordinació entre

àrees diferents com Infraestructures, Seguretat i Urbanisme. Quan treballem

així som més eficients”.

Per últim, s’han recollit també altres propostes referents a punts concrets de

circulació, que seran estudiats individualment i, si s’escau, incorporats al

projecte final que surti d’Urbanisme. Pel que fa a les propostes que no són

de circulació presentades, seran enviades a les respectives àrees municipals

per al seu estudi.

Plana també ha manifestat que l’Ajuntament seguirà treballant en la millora

de la circulació en altres zones del municipi: “La fase de Santa Margarida del

Pla de Millora de la Circulació s’allargarà més del previst, perquè volem fer

les coses bé i preferim fer-ho sense pressa si així fem més i millor. Però això

no atura la nostra agenda, paral·lelament seguirem tirant endavant les

propostes de reordenació d’altres zones. Esperem poder començar ben aviat

un procés de participació similar al Mas Mates”.

esborrany carril bici Santa Margarita (1).pdf — PDF document, 3.34 MB

(3501322 bytes)
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HOME ROSES URBANISME ROSES AMPLIARÀ EL PLA DE MILLORA DE LA CIRCULACIÓ DE SANTA
MARGARIDA A PETICIÓ DELS VEÏNS

Foto aèria de la bahia de Roses

El Pla de Millora de la Circulació a la urbanització de Santa Margarida

inclourà, a petició dels veïns, un carril bici que connectarà amb el nou carril

(ja en execució) paral·lel a la comarcal C-260, la pacificació del trànsit a motor

reduint la velocitat a 30 km/h dins l’urbanització i la reordenació de les seves

zones comercials. Les millores són fruit de les propostes presentades per

veïns i veïnes durant el procés de participació ciutadana dut a terme aquest

mes de setembre, que ara seran incloses en la configuració final del pla

circulatori.

El passat 7 de setembre, la regidoria de Seguretat Ciutadana va presentar als

veïns de Santa Margarida una primera proposta de reordenació del trànsit a

dues zones de la urbanització, on es preveia una primera fase que incloïa la

zona del carrer Cala Llarga i  l ’avinguda Tamarell ,  i  una segona fase

corresponent a la zona de l’Avinguda Santa Margarida i l’Illa del 600. Després

de la presentació, tal i  com es va fer amb l ’anterior Pla de Millora de

Circulació del Mas Oliva, es va obrir un període de participació ciutadana

fins al dia 20 de setembre per recollir propostes i esmenes dels veïns.

Un cop analitzades les propostes presentades, l’Ajuntament ha pres la

decisió d’incorporar dins el Pla de Millora de la Circulació actuacions com el

projecte d’un nou carril bici que connectarà amb el carril ciclista d’accés a la

població del traçat BICITRANSCAT, que s’està executant actualment en

paral·lel a la comarcal C-260. D’aquesta manera, es donarà continuïtat a la

circulació de bicicletes en condicions segures dins la urbanització. La

proposta inicial és que el carril ressegueixi l’Avinguda Santa Margarida i

l’Avinguda de la Platja fins al Clot dels Franquets (1 km aproximadament). Per

altra banda, per tal de completar les bones condicions del recorregut, es

pacificarà el trànsit interior de la urbanització rebaixant la velocitat a 30

Km/h i s’establiran vies mixtes que facilitin la compatibilització del trànsit a

motor i les bicicletes, amb l’objectiu de permetre enllaçar el nou carril bici

amb el Passeig Marítim.

Una altra de les millores proposades que inclourà el nou Pla de Circulació,

serà la incorporació d’una nova fase que se sumarà a les fases 1 i 2 ja

proposades, encarregada de la reordenació de les zones més comercials de

la urbanització, i que serà desenvolupada per la Policia Local. Per últim,

s’exclouran de la Fase 1 del Pla els carrers Ridaura, Fluvià, Ter i Muga, en

entendre que les modificacions proposades no són urgents i no suposen

afectacions greus per a la mobilitat de la zona i possibilitant així que la

reordenació final atengui les propostes presentades pel veïnat i sigui

consensuada amb ells.

L’ampliació del Pla requerirà més pressupost i un projecte integral

L’ampliació del Pla de Millora de Circulació amb una tercera fase i la inclusió

del carril bici i de les mesures complementàries per a facilitar la circulació

amb bicicleta, impliquen un projecte sensiblement més gran i que requerirà

un pressupost major del previst inicialment. Per aquest motiu, no s’executarà

a través de l’empresa municipal de serveis (ROSERSA), sinó que es

traslladaran les propostes per a les tres fases i la implementació del carril

bici a la regidoria d’Urbanisme de l’Ajuntament, per tal que aquest

departament redacti el projecte definitiu per a ser licitat i executat.

En aquest sentit, el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, ha declarat

que “aquestes novetats impliquen que la presentació del projecte definitiu

del PMC a Santa Margarida no serà el pròxim 25 de setembre, tal com estava

previst, i també que la seva implementació serà més lenta. Tanmateix,

l’actuació final serà més integral i ambiciosa”. També ha remarcat que

“l’ampliació del projecte suposa una un exercici de bona coordinació entre

àrees diferents com Infraestructures, Seguretat i Urbanisme. Quan treballem

així som més eficients”.

Per últim, s’han recollit també altres propostes referents a punts concrets de

circulació, que seran estudiats individualment i, si s’escau, incorporats al

projecte final que surti d’Urbanisme. Pel que fa a les propostes que no són

de circulació presentades, seran enviades a les respectives àrees municipals

per al seu estudi.

Plana també ha manifestat que l’Ajuntament seguirà treballant en la millora

de la circulació en altres zones del municipi: “La fase de Santa Margarida del

Pla de Millora de la Circulació s’allargarà més del previst, perquè volem fer

les coses bé i preferim fer-ho sense pressa si així fem més i millor. Però això

no atura la nostra agenda, paral·lelament seguirem tirant endavant les

propostes de reordenació d’altres zones. Esperem poder començar ben aviat

un procés de participació similar al Mas Mates”.
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HOME ROSES URBANISME ROSES AMPLIARÀ EL PLA DE MILLORA DE LA CIRCULACIÓ DE SANTA
MARGARIDA A PETICIÓ DELS VEÏNS

Foto aèria de la bahia de Roses

El Pla de Millora de la Circulació a la urbanització de Santa Margarida

inclourà, a petició dels veïns, un carril bici que connectarà amb el nou carril

(ja en execució) paral·lel a la comarcal C-260, la pacificació del trànsit a motor

reduint la velocitat a 30 km/h dins l’urbanització i la reordenació de les seves

zones comercials. Les millores són fruit de les propostes presentades per

veïns i veïnes durant el procés de participació ciutadana dut a terme aquest

mes de setembre, que ara seran incloses en la configuració final del pla

circulatori.

El passat 7 de setembre, la regidoria de Seguretat Ciutadana va presentar als

veïns de Santa Margarida una primera proposta de reordenació del trànsit a

dues zones de la urbanització, on es preveia una primera fase que incloïa la

zona del carrer Cala Llarga i  l ’avinguda Tamarell ,  i  una segona fase

corresponent a la zona de l’Avinguda Santa Margarida i l’Illa del 600. Després

de la presentació, tal i  com es va fer amb l ’anterior Pla de Millora de

Circulació del Mas Oliva, es va obrir un període de participació ciutadana

fins al dia 20 de setembre per recollir propostes i esmenes dels veïns.

Un cop analitzades les propostes presentades, l’Ajuntament ha pres la

decisió d’incorporar dins el Pla de Millora de la Circulació actuacions com el

projecte d’un nou carril bici que connectarà amb el carril ciclista d’accés a la

població del traçat BICITRANSCAT, que s’està executant actualment en

paral·lel a la comarcal C-260. D’aquesta manera, es donarà continuïtat a la

circulació de bicicletes en condicions segures dins la urbanització. La

proposta inicial és que el carril ressegueixi l’Avinguda Santa Margarida i

l’Avinguda de la Platja fins al Clot dels Franquets (1 km aproximadament). Per

altra banda, per tal de completar les bones condicions del recorregut, es

pacificarà el trànsit interior de la urbanització rebaixant la velocitat a 30

Km/h i s’establiran vies mixtes que facilitin la compatibilització del trànsit a

motor i les bicicletes, amb l’objectiu de permetre enllaçar el nou carril bici

amb el Passeig Marítim.

Una altra de les millores proposades que inclourà el nou Pla de Circulació,

serà la incorporació d’una nova fase que se sumarà a les fases 1 i 2 ja

proposades, encarregada de la reordenació de les zones més comercials de

la urbanització, i que serà desenvolupada per la Policia Local. Per últim,

s’exclouran de la Fase 1 del Pla els carrers Ridaura, Fluvià, Ter i Muga, en

entendre que les modificacions proposades no són urgents i no suposen

afectacions greus per a la mobilitat de la zona i possibilitant així que la

reordenació final atengui les propostes presentades pel veïnat i sigui

consensuada amb ells.

L’ampliació del Pla requerirà més pressupost i un projecte integral

L’ampliació del Pla de Millora de Circulació amb una tercera fase i la inclusió

del carril bici i de les mesures complementàries per a facilitar la circulació

amb bicicleta, impliquen un projecte sensiblement més gran i que requerirà

un pressupost major del previst inicialment. Per aquest motiu, no s’executarà

a través de l’empresa municipal de serveis (ROSERSA), sinó que es

traslladaran les propostes per a les tres fases i la implementació del carril

bici a la regidoria d’Urbanisme de l’Ajuntament, per tal que aquest

departament redacti el projecte definitiu per a ser licitat i executat.

En aquest sentit, el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, ha declarat

que “aquestes novetats impliquen que la presentació del projecte definitiu

del PMC a Santa Margarida no serà el pròxim 25 de setembre, tal com estava

previst, i també que la seva implementació serà més lenta. Tanmateix,

l’actuació final serà més integral i ambiciosa”. També ha remarcat que

“l’ampliació del projecte suposa una un exercici de bona coordinació entre

àrees diferents com Infraestructures, Seguretat i Urbanisme. Quan treballem

així som més eficients”.

Per últim, s’han recollit també altres propostes referents a punts concrets de

circulació, que seran estudiats individualment i, si s’escau, incorporats al

projecte final que surti d’Urbanisme. Pel que fa a les propostes que no són

de circulació presentades, seran enviades a les respectives àrees municipals

per al seu estudi.

Plana també ha manifestat que l’Ajuntament seguirà treballant en la millora

de la circulació en altres zones del municipi: “La fase de Santa Margarida del

Pla de Millora de la Circulació s’allargarà més del previst, perquè volem fer

les coses bé i preferim fer-ho sense pressa si així fem més i millor. Però això

no atura la nostra agenda, paral·lelament seguirem tirant endavant les

propostes de reordenació d’altres zones. Esperem poder començar ben aviat

un procés de participació similar al Mas Mates”.
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